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Krátce z radnice

Dodržování veřejného pořádku
Z pravidelných schůzek zástup-
ců Městské policie a obvodního 
oddělení Policie ČR se starostkou 
města vyplynula potřeba preven-
�vně řešit s�žnos� na chování
hostů restauračních zařízení na ve-
řejném prostranství. Radnice pro-
to naplánovala schůzku s majiteli 
a provozovateli restauračních za-
řízení z centra města, zejména ze 
Smetanova náměs�, představiteli
živnostenského úřadu, a odboru 
dopravy. Budou se snažit o společ-
ný postup, jak předejít s�žnostem
na hlučné chování návštěvníků 
restauračních zařízení v nočních 
hodinách. Jednání proběhlo na 
radnici 21. 6., dále bude následo-
vat schůzka s obyvateli – mluvčími 
domů, kteří měli v minulých letech 
připomínky.

Přibudou nové kontejnery
S krajem Vysočina byla podepsána 
smlouva o dotaci z fondu kraje ve 
výši 50 �s. Kč na rozšíření kvality
separačních stání v Havlíčkově 
Brodě. Náklady na plánované po-
řízení nových kontejnerů na papír 
a zpevnění ploch činí 107 �s. Kč, z
toho více než polovinu představu-
je spoluúčast města.
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Brod královský
Německý Brod se stal před 370 lety svobodným královským městem.
Brodš� měšťané se v r. 1637 konečně dočkali oficiálního potvrzení
fak�ckého postavení svého města. Římský císař a český král
Ferdinand III. lis�nou vydanou v Praze 27. června povýšil Německý
Brod do čtvrtého stavu Českého království. Souhrou okolnos� se
podařilo městské radě vyvléci se z posledních zbytků poddanské 
závislos� na lipnické vrchnos� paradoxně v době hospodářsky
pro obec velmi svízelné, neboť s kratšími či delšími přestávkami 
již téměř dvacátý rok sužovala celou zemi válka, která později 
vstoupila do historie s přívlastkem třice�letá. Po smr� Jana Rudolfa
Trčky v r. 1634 byly to�ž následujícího roku obrovské trčkovské
statky včetně lipnického panství konfiskovány pro údajnou účast
majitelů na Valdštejnově spiknu�. Brodským se nakonec podařilo
pokornými žádostmi dosáhnout toho, že jedinou vrchnos� pro ně
do budoucna zůstala královská koruna.
Kromě samotného aktu povýšení Německého Brodu mezi svobodná 
královská města, potvrzení dříve udělených práv, polepšení 
městského znaku, zákazu šlechtě nabývat majetek uvnitř města, 
zákazu usazování židů ve městě a povolení svobodné myslivos�
na statcích města, žádné další výsady panovník neuděloval  
a odkazoval všeobecnou formulací na práva ostatních královských 
měst. Vše bylo v té době pochopitelně podmíněno setrváním 
obyvatel města při katolické víře. 
Rozmnožení privilegií nebylo �m nejpodstatnějším, neboť město
mělo srovnatelná práva s městy královskými, jenom zůstávalo do 
r. 1637 městem ochranným, tedy poddanským. O postupné zís-
kávání práv brodš� radní s úspěchem usilovali již odedávna, jak 
o tom svědčí např. velké privilegium bratří z Lichtenburka (1278) 
či panovnická lis�na Jana Lucemburského (1333), v níž se výslov-
ně uvádí, že Brod má požívat stejných práv jako města královská,  
a Brod také v dalších dese�le�ch a stale�ch rozšiřoval svá práva čas-
to na úkor vrchnos� tak, jak rostla hospodářská síla města. Každou
výsadu si však nechal lipnický pán velmi dobře zapla�t, ale město
si to mohlo až do třice�leté války dovolit. Ačkoliv město poddan-
ské, byl Brod zároveň i vrchnos�. Do počátku 17. stole� se podařilo
soustředit značný majetek, patřilo mu 12 vesnic a městečka Čes-

v podstatě úplné „občanské“ svobody vůči majiteli města a obci 
se podařilo r. 1589 redukovat všechny předešlé závazky na pra-
videlný roční plat pouhých 1 �síc zlatých, odváděných do panské
pokladny!
Fran�šek z Thurnu udělil městu r. 1566 nový znak odvozený z dě-
dičného erbu rodu Thurnů. Dvě červené věže spojené hradbou,  
v níž je uprostřed brána s mříží, zůstaly základem znaku Havlíčko-
va Brodu do dnešní doby. Polepšení městského znaku Ferdinan-
dem III. spočívalo v umístění červenobílého znaku rakouského  
s knížecím kloboukem nad bránu a hradební zeď. V jeho bílém 
poli byly iniciály F. III.. Š�t tohoto znaku nesou po obou stranách
korunovaní stříbrní lvi. Uprostřed nad věžemi přibyla císařská ko-
runa. Vyobrazení tohoto znaku královského města stále zdobí levý 
postranní portál staré radnice. Zůstalo oficiálním znakem města
až do r. 1949, kdy teprve po nekonečných jednáních dostalo město 
od ministerstva vnitra nový znak respektující nový název města od 
5.5.1945 i změněné státní poměry po r. 1918!
Ani povýšení Německého Brodu mezi svobodná královská města 
nebylo zadarmo. Vydání 7 pergamenových listů ve slavnostních 
sametových deskách spojených majestátní peče� vydavatele na
zlatavých šňůrách přišlo na 20 �síc zlatých, což byla velká rána
pro obecní finance rozvrácené válkou. Město se značně zadluži-
lo, aby do r. 1642 stanovenou taxu spla�lo. Snad se to může zdát 
z dnešního pohledu málo, �tul a nový znak za takovou cenu. Ni-
koliv, brodš� radní projevili dostatek prozíravos�. Zbavili se rizi-
ka, že budou třeba prodáni nelítostné jenom po okamžitém zisku 
prahnoucí šlechtě nebo že se stanou předmětem obchodu mezi 
válečnými spekulanty a jejich práva budou výrazně zmenšena, 
jak to dokládaly mnohé případy z okolí. Svobodu hospodářskou a 
poli�ckou, samozřejmě v rámci soudobého právního řádu, si tak
pojis�li a to byl pro město a jeho obyvatele – jak se ukázalo do
budoucna – obchod k nezaplacení. 

Miloš Tajovský

ká Bělá a Šlapanov. 
Sebevědomí měšťa-
nů vzrostlo zvláště 
za hrabat z Thurnu, 
kteří se potýkali s té-
měř permanentním 
nedostatkem peněz. 
Město vystupova-
lo často jako věřitel 
nebo ručitel za dluhy 
Thurnů a cílevědo-
mě uvolňovalo vztah 
poddaného a vrch-
nos�, až byli brodš�
měšťané propuštěni 
z  dědičného pod-
danství, nabyli tak  
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Aktuality
Dopravní změny
Uzavírka Průmyslové ulice z důvodu rekonstrukce a budování nové 
okružní křižovatky Průmyslová - Havířská do 19. září pro veškerý 
provoz (od vjezdu k firmě Chládek a Tintěra po křižovatku Průmyslová
- Havířská). Objízdná trasa povede ulicemi Havířská, Nádražní, 
Jihlavská a Lidická, a to v obou směrech. Uzavírkou nebudou dotčeny 
zastávky pravidelné linkové dopravy a MHD. U MHD může z důvodu 
otáčení autobusů dojít k mírnému zpožďování spojů.
Firma HBH Sběr surovin Jiří Holešák z důvodu stavební uzávěry 
oznamuje dočasné přesunu� výkupu surovin do nového provozu
směr Baš�nov. Zelená linka na telefonním čísle: 800 260 200.
Havlíčkovo náměs� bude 30. 6. 2007 úplně uzavřeno z důvodu 
konání Pivních slavnos�.
Z méně frekventovaných komunikací je uzavřena ulice Kamenická 
(25. 6. – 29. 6.)  na Žižkově a ulice Kozí (18. 6. – 10. 10. 2007).
Sídliště Pražská by mělo změnit tvář
Obyvatelé cca 6 domů z lokality po bývalé kotelně na Pražské 
sepsali své připomínky k tomuto prostoru a projednali je  
s vedením města. Snahou města je do r. 2008 zahrnout do rozpočtu 
celkové poje� tzv. staré Pražské. Půjde o dětské hřiště, parkové
úpravy a zpevněné plochy pro parkování, které chce město řešit ve 
spolupráci s občany. Do doby dořešení prostoru bude provizorně 
ohrazena násypka, která v současné době může představovat určité 
nebezpečí pro dě�. Město by mělo nechat vypracovat studie, které
by řešily prostor komplexně. Z něj by měl vzejít námět, který bude 
občanům představen a předložen k vyjádření. 

Kozí ulice s kočičími hlavami
Práce na rekonstrukci poslední uličky se starobylou dlažbou začaly 
už v polovině června. V rámci rekonstrukce bude provedena 
oprava opěrných zdí a oplocení, které bude mít historizující 
charakter stejně jako dlažba. Původní „kočičí hlavy“ to�ž budou
očištěny a vráceny zpět tak, aby historicky cenná ulička neztra�la
svůj charakter. Doplněno bude veřejné osvětlení. 
Město počítá s inves�cí cca 4 850 �s. Kč z rozpočtu města,
rekonstrukci vodovodu a kanalizace  budou hradit Vodovody 
a kanalizace Havlíčkův Brod a VČP provedou rekonstrukci 
plynovodu. Ukončení oprav se předpokládá do 17. října 2007, 
ale ulice se nachází v území možných archeologických nálezů  
a v průběhu stavby se provádí archeologický průzkum. „Pokud by 
byly odkryty významnější archeologické nálezy, termín může být 
prodloužen. S ohledem na s�sněné poměry bude nutno používat
menší mechanismy a je náročná koordinace prací jednotlivých 
investorů“ dodává Milan Nejezchleba z Odboru rozvoje města. 
Po dobu rekonstrukce budou bohužel značně omezeni místní 
obyvatelé, ale rekonstrukce se bez toho nedá provést. Věříme 
v pochopení a toleranci obyvatel uličky a děkujeme jim za 
trpělivost.

„Zelená vlna“ na Masarykově ulici
V červnu bylo na světelné signalizaci křižovatek Masarykova - 
Humpolecká, Masarykova - Ledečská a Masarykova - Havlíčkova 
uvedeno do zkušebního provozu tzv. koordinované řízení provozu, 
lidově označované jako „zelená vlna“. 
Principem je, aby průjezd v dopravním proudu byl pokud možno 
plynulý, bez zbytečného zastavování na křižovatkách. Předpokládá 
to samozřejmě dodržování maximální dovolené rychlos� v obci.
Protože zelená vlna vyžadovala kompletní přeprogramování všech 
jmenovaných křižovatek, došlo při této příležitos� ve spolupráci s
dopravním inspektorátem Policie ČR i ke změnám v provozní době 
světelných zařízení. Na křižovatkách Masarykova – Ledečská a 
Masarykova - Havlíčkova budou semafory v provozu ve všední dny 
od 05.00 do 19.00 hod., v sobotu od 07.00 do 14.00 hod a v neděli 
od 14.00 do 19.00 hod. Na křižovatce Masarykova – Humpolecká 
budou v provozu každý den od 04.00 do 22.00 hod.

Název stavby: Koordinační kabel pro „zelenou vlnu“
Délka: cca 400 m
Celková cena z rozpočtu města: 811.242,- Kč
Začátek stavby:  23. 4. 2007
Dokončení stavby: 16. 5. 2007

Název stavby : Rekonstrukce Kozí ulice v Havlíčkově Brodě
Vlastní ulice cca 125 m, odbočka k Příčné 28 m 
Celková cena z rozpočtu města: cca 4 850 �s. Kč
Začátek stavby:  18. 6. 2007 
Dokončení stavby:  říjen 2007

Prázdniny ve školách
Kromě údržby jsou také v některých budovách základních  
a mateřských škol nutné opravy a stavební úpravy. Za�mco
malování tříd a další drobnou údržbu si školy organizují a hradí samy 
ze svých rozpočtů, město se stará o inves�ce a stavební akce. Letos 
o prázdninách se uskuteční větší stavební úpravy v jedné základní  
a jedné mateřské škole. Novou kotelnu získá Základní škola 
Štáflova. I ostatní školy a školky nepřijdou zkrátka. Město 
v rozpočtu počítá s výdaji na opravy, údržbu a stavební inves�ce
ve výši celkem 16 060 000 Kč.
Stavební úpravy MŠ Příčná 
Rozsah prací: provedení sanace nosných konstrukcí, rekonstrukce 
kuchyně na výdejnu s přípravou svačinek, úprava dvora, 
rekonstrukce elektroinstalace, topného systému, rozvodů vody a 
kanalizace v rozsahu přízemí budovy. Předpokládané náklady 5 
mil. 300 �s. Kč. Termín realizace 18. 6. 2007  –  31. 10. 2007.
Uvedení MŠ do provozu 29. 8. 2007.
Kotelna ZŠ Štáflova 
Rozsah prací: provedení nové plynové kotelny v půdním prostoru 
základní školy, napojení na stávající topnou soustavu.  
Předpokládané náklady 2 mil. 150 �s. Kč.
Realizace 1. 7. 2007 – 25. 9.2007.
ZŠ Wolkerova
Rozsah prací: dokončení výměny oken severní strany pavilonu II. 
stupně, zahájení výměny oken stravovacího pavilonu. 
Předpokládané náklady 1 mil. 500 �s. Kč.
Realizace červenec 2007.

-pat-

-pat-

-pat-
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Reportéři IN
Červnové zážitky
• Mateřské centrum Zvoneček připravilo 2. 6. Pohádkový les 
k Mezinárodnímu dni dě�. V areálu ZŠ Nuselská na dě� čekalo
množství stanovišť, kde jim s úkoly pomáhaly nejrůznější 
pohádkové bytos�.
• V kulturním domě Ostrov se 6. 6. konalo divadelní představení 
Turecká kavárna. Skládalo se ze tří téměř detek�vních příběhů 
a hráli v něm Václav Vydra, Naďa Konvalinková, Jana Boušková  
a Matěj Hádek. 
• Legendární zpěvák Waldemar Matuška vystoupil 9. 6.  
v Havlíčkově Brodě. Na koncertě v KD Ostrov s ním zazpívala  
i jeho žena Olga a skupina KTO. Zazněly nesmrtelné hity jako Slavíci  
z Madridu nebo Růže z Texasu.
• Předposlední červnový týden vyrostlo na Havlíčkově náměs�
letní kino. České i zahraniční filmy promítal putovní kinematograf
Jiřího Čáslavského. Výtěžek z dobrovolného vstupného putoval 
na Dětské oddělení brodské nemocnice. Akci finančně podpořilo
město Havlíčkův Brod.
• Akci ke dni dě� pro žáky 3. tříd uspořádala 1. 6. třída 8. B 
ze Základní školy v Sadech v parku Budoucnost. Připravené úkoly na 
stanoviš�ch žáci plnili s opravdovou rados� a náležitě si všichni celé
akce užili. Velký dík patří také třídní učitelce paní D. Konvalinové. 
• Muzeum Vysočiny zahájilo 19. 6. výstavu nazvanou Stamicova 
doba. V expozici najdou zájemci řadu zajímavos� o slavné a vážené
německobrodské rodině Stamiců, z jejíhož středu vzešel významný 
hudební skladatel Jan Václav Stamic. Letos si připomínáme dvě 
jeho výročí, 290 let od jeho narození a 250 let od úmr�. Výstava
potrvá do 25. září.
• Galerie výtvarného umění připravila pro své návštěvníky  
20.–21. 6. Dny otevřených dveří. Tématem akce byl  KALENDÁŘ 
a ZVĚROKRUH. Dopolední hodiny byly věnovány především 
dětem a školním skupinám, odpoledne si mohli návštěvníci 
zdarma prohlédnout novou výstavu i stálou expozici. Bezplatný 
doprovodný program obsahoval malbu vlastního kalendáře  
a různé hry a úkoly.
• Výsledky prvního ročníku soutěže Mladý web Vysočiny byly 
vyhlášeny 24.5. v sále Staré radnice v Havlíčkově Brodě. Soutěž 
určená pro žáky základních a středních škol z kraje Vysočina byla 
ojedinělou akcí v celé republice. Jde o jeden z dalších projektů 
obecně prospěšné společnos� Centrum Vysočina, která se
zaměřuje na vzdělávací ak�vity pro mladé a seniory.
• Představitelé Společnos� česko-arabské a Klubu důchodců
Perknov uspořádali besedu s náčelníkem štábu vojenské policie  
v Táboře, který se nedávno vrá�l ze služebního pobytu v Iráku. Mjr.
Mojmír Švarc strávil v zahraničních misích na velitelských postech 
celkem 46 měsíců na několika místech v Iráku, v Srbské krajině, 
Bosně a Hercegovině a Kuvajtu. Vyprávěl o svých zkušenostech, 
životě v jiné kultuře a drsných podmínkách i o dobrém zvuku 
humanitární a zejména zdravotnické pomoci z České republiky  
v Iráku. (red)

Umění za sklem na Lipnici
Netradiční výstava Umění za sklem, která byla v květnu k vidění ve 
výlohách havlíčkobrodských obchodů, se 1. června přemís�la do
Lipnice nad Sázavou. Vernisáží na lipnickém hradě provázel Tomáš 
Hermann. Na slavnostní zahájení přijeli také výtvarníci z Brielle, 
kde má tato akce dlouholetou tradici a Broďáci se právě zde ne-
chali inspirovat. Akci doprovázel bohatý kulturní program. V jed-
notlivých sálech se promítaly záznamy z loňské návštěvy Broďáků 
v Brielle, zazpíval pěvecký sbor Jasoň a v hradní kapli vystoupil 
dětský sbor z Lipnice nad Sázavou. Občerstvení obstarali žáci Ob-
chodní akademie a hotelové školy Havlíčkův Brod. (aš)

Gamakamera SPECT/CT je první v ČR
Na oddělení nukleární mediciny v havlíčkobrodské nemocnici slav-
nostně uvedli 20. 6. do provozu hybridní gamakameru SPECT/CT, 
která spojuje dva druhy diagnos�ckého vyšetření – gamakameru
a CT. Kromě funkčnos� orgánů umožňuje také vytvoření trojroz-
měrných obrazů lidského těla. Slavnostního uvedení do provozu 
se zúčastnili zástupci kraje Vysočina v čele s hejtmanem Milošem 
Vystrčilem, zástupci města Havlíčkův Brod se starostkou Janou Fis-
cherovou, zástupci dodavatelské firmy Philips, primáři nemocnič-
ních oddělení a ostatní významní hosté. Přednosta oddělení nukle-
ární mediciny Ivan Kuželka předvedl nového asi 2,5 tunového obra  
i s vysvětlením jeho funkcí a nezapomněl připomenout i jeho dale-
ko menší předchůdkyni gamakameru, která ovšem pořízením no-
vého přístroje zdaleka doslouženo nemá. Nový typ gamakamery 
SPECT/CT stál více než 20 milionů Kč a brodská nemocnice jejím 
pořízením získala prvenství v České republice.  Vysoce moderní 
diagnos�cký přístroj zakoupil nemocnici kraj Vysočina, finančně
přispělo 2 miliony i město Havlíčkův Brod. - pat -

Noc v muzeu a v galerii
Havlíčkobrodské Muzeum Vysočiny a Galerie výtvarného umění 
letos potře� otevřely své brány veřejnos� i v noci. V pátek 8. červ-
na se konaly Muzejní a galerijní noc, vstup na všechny expozice 
byl zdarma a návštěvníky čekaly netradiční akce. V muzeu byla  
k vidění výstava Mladé brodské umění, promítaly se filmy, sou-
čás� byla i degustace vín, opékání špekáčků nebo archeologický
kvíz. Největší zájem byl o prohlídku brodského podzemí, kde mezi 
svíčkami řádila strašidla. Prostory galerie se proměnily v ateliéry 
výtvarníků, lidé si mohli vyzkoušet práci s keramikou, fotografová-
ní, drátování, paličkování, malbu na sklo nebo na tex�l. Galerijní
noc hudebně doprovázela kapela Draga Banda z Jihlavy. (aš)

Setkávají se každoročně
Jedním z pravidelných setkání radnice s veřejnos� byla schůzka
vedení města s řediteli mateřských, základních, středních a umě-
leckých škol v Havlíčkově Brodě. Proběhla v hlavní budově Měst-
ského úřadu 20. 6. Schůzky slouží ke vzájemnému kontaktování  
a prohlubování spolupráce mezi školami i radnicí. „Hlavním cílem 
setkání vedení města s řediteli škol je poděkování za práci pro 
dě�“ zdůraznila starostka Jana Fischerová. Kromě jiného byla dis-
kuze věnována také přípravě programu Dnů evropského kulturní-
ho dědictví, který je městem Havlíčkův Brod ve spolupráci se stu-
denty brodských škol každoročně zajišťován. Letos bude program 
náročnější o plánované akce ke slavnostnímu podpisu partnerské 
smlouvy s městem Brixen. - pat -
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Šesté Stamicovy slavnos� úspěšně za námi
Letošní ročník fes�valu Stamicovy slavnos� pokračoval 4. 6. před-
náškou Život a dílo J. V. Stamice, kterou vedla historička Anna 
Šerých. Poslední koncert „Laureá� soutěží se představují“ se ko-
nal 11. června v Sále Staré radnice. Vystoupili na něm dva mladí 
muzikan�, japonský houslista Keisuke Okazaki a český klavírista
Ivo Kahánek. Diváci obdivovali jejich hudební souhru a odměnili 
je dlouhým potleskem. Na konci koncertu přednesli své slavnostní 
projevy zástupci města, starostka, ředitel Futaby Czech a pořada-
telé slavnos�. Podle slov hlavního dramaturga fes�valu Josefa Ke-
kuly letos organizátoři dosáhli pomyslné největší mety �m, že se
podařilo pozvat Kurfalcký komorní orchestr z Mannheimu. Letošní 
Stamicovy slavnos� bude připomínat výstava s názvem Stamicova
doba, která v Muzeu Vysočiny potrvá do 25. září. (aš)

Finský velvyslanec navš�vil také radnici
V kavárně U Notáře se zúčastnil autorského čtení Markéty Hejka-
lové z její knihy „Fin Mika Waltari“ i finský velvyslanec v České re-
publice Jorma Inki. 13. června dopoledne se svojí ženou Rivou na-
vš�vili také radnici, kde se setkali se starostkou Janou Fischerovou
i oběma místostarosty. Doprovázela je Markéta Hejkalová, která 
v knize Fin Mika Waltari představila obdivovatelům jeho románů 
život slavného spisovatele. „V knize se čtenáři dozvědí mnoho za-
jímavých věcí, a také některé překvapivé věci o Waltariho vztahu  
k Česku“ doplňuje spisovatelka a překladatelka jeho děl. - pat -

Dárci krve odměněni
V havlíčkobrodské restauraci Rozvoj se 13. 6. konalo slavnostní 
předávání Janského plaket za dobrovolné dárcovství krve. Z rukou 
starostky Jany Fischerové, Gabriely Cyranyové, lékařky transfúzní-
ho oddělení brodské nemocnice, Aleny Chadalíkové, předsedkyně 
oblastního spolku Českého červeného kříže a Jany Žežulkové, ředi-
telky oblastního spolku ČČK bylo odměněno celkem 69 dárců z na-
šeho regionu. Z nich obdrželo 30 zlatou plaketu profesora MUDr. 
Jana Janského, 38 plaketu stříbrnou. Jan Kraus převzal za 80 odbě-
rů Zlatý kříž III. stupně. Oblastní spolek Českého červeného kříže 
eviduje celkem 3165 dárců, k nim přibylo dalších 167 nových. Díky 
jejich bezpříspěvkovému dárcovství je v tomto směru náš region 
soběstačný. O hudební zpestření se postaral akordeonový kvartet 
Základní umělecké školy v Havlíčkově Brodě. (aš)

Sportovat je potřeba všestranně
Hned čtyři jubilanty pozvalo vedení brodské radnice, aby jim po-
gratulovalo k významným životním výročím. Navíc všichni čtyři se 
celý život věnují sportu a jejich dosažené úspěchy ve sportování, 
při jeho výchově i propagaci a osvětové činnos� by zabraly samy
o sobě půl strany našich novin. Životní jubilea oslavili Václav Chyt-
ráček (80 let), Libor Žák (85 let) , Alois Svoboda (85 let) a Jaro-
slav Holík (65 let). Hokej, atle�ka, košíková…. Všichni se shodli,
že základem pro úspěšné reprezentanty specializovaného sportu 
je vždycky všestranné rozvíjení fyzické kondice. Prostě obyčejná  
a vydatná tělesná výchova. Můžeme to brát tak trochu jako po-
selství… - pat -

Zábavné odpoledne pro rodiče s dětmi
Na Havlíčkově náměs� byla 16. 6. k vidění celá sbírka historických
vozidel a techniky Veteranklubu Úsobí a Klubu vojenské historie. 
Úžasná vojenská i civilní technika, přehlídka nablýskaných vete-
ránů na dvou i čtyřech kolech a navíc program se spoustou sou-
těží. Nejlákavější pro dě� bylo ale stejně skákadlo – nafukovací
skluzavka, která se celé odpoledne otřásala v základech a chvíle-
mi vypadala, jako když nápor ani nepřežije. Nechyběly ani stánky  
s dobrotami. Akci pořádalo ve spolupráci s Veteránklubem a Do-
mem dě� a mládeže U Aleje město Havlíčkův Brod. - pat -

Zahradní slavnost
Pracovníci Domu s pečovatelskou službou Na Výšině a Domova 
pro seniory v Reynkově ulici uspořádali pro své klienty Zahradní 
slavnost. Sešlo se kolem 60 seniorů. U altánku vyrostly stánky se 
sladkými i jnými dobrotami jako na pravém staročeském jarmar-
ku. O zábavu se postaral pan Šrobár, který neúnavně vyhrával na 
harmoniku až do pozdního odpoledne. Velice hezký byl tzv. tanec 
na židlích i vernisáž výstavy amatérských fotografií pana Svobody
v jídelně DPS a Domu pro seniory. Výstavu připravila Galerie vý-
tvarných umění v Havlíčkově Brodě a potrvá 2 měsíce.. Eva Šílová
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Vy se ptáte,  my odpovídáme
Dotazy a odpovědi
Je rybník Cihlář rekreační?
Stejně jako ostatní rybníky kaskády na Cihlářském potoce  
pronajal vlastník, t.j. město Havlíčkův Brod, i rybník „Cihlář“ 
Českému rybářskému svazu, místní organizaci Havlíčkův Brod,  
k chovu ryb. Nájemní smlouvu spravuje hospodářský odbor MěÚ. 
V manipulačním a provozním řádu je  rybník označen  jako malá 
vodní nádrž, která slouží k rekreaci a chovu  ryb.  
Rekreační tedy oficielně není, ale koupání zde není nijak omezeno.
Omezováni nejsou ale ani rybáři, kteří rybník k chovným účelům 
podle svých potřeb využívají. 
Oficiální koupací vody jmenuje vyhláška, kterou se stanoví
povrchové vody využívané ke koupání osob.
Podle vyhlášky jsou koupací oblas� v oblas� obce s rozšířenou
působnos� Havlíčkův Brod pouze Kachlička a Ředkovský rybník. 
V katastrálním území obce Havlíčkův Brod žádná koupací oblast není.
Lidé se mohou koupat kdekoli, kde to není zakázáno (a to nejen 
v Cihláři a na Vysočině). Proto je dobré sledovat informace 
Hygienických stanic, které sledují stav vody a upozorňují na její 
závadnost. Koupání mimo koupací oblas� je samozřejmě jen na
vlastní riziko.

- pat -
Jak je možné, že Aeroklub Havlíčkův Brod zakázal nebo na jeho 
popud byl zakázán vjezd motorových vozidel na le�ště? Myslím,
že by bylo lepší, kdyby si motorkáři zkoušeli různé kousky na 
tomto místě, než když to budou dělat na silnici.

Komunikace na le�š� v úseku od silnice I/38 po areál Aeroklubu
Havlíčkův Brod je veřejně přístupnou účelovou komunikací, 
na které pla� veškeré předpisy o provozu na pozemních
komunikacích. Dopravní předpisy zde musí dodržovat všichni 
účastníci silničního provozu, včetně řidičů motocyklů. V poslední 
době tuto komunikaci hojně využívali nejen motocyklisté, ale  
i „in-linebruslaři“ a cyklisté. Omezení vjezdu motorových vozidel 
s povolením vjezdu dopravní obsluze zde bylo zavedeno z důvodů 
bezpečnos� všech účastníků silničního provozu (zejména chodců
a cyklistů). Provoz na této komunikaci (pokud probíhá skutečně 
jen na této komunikaci a jsou dodržována pravidla provozu na 
pozemních komunikacích, včetně nejvyšší povolené rychlos�)
neomezuje provoz Veřejného vnitrostátního le�ště Havlíčkův
Brod a naopak provoz le�ště neomezuje provoz na této účelové
komunikaci. Z tohoto důvodu dopravní omezení nijak nesouvisí  
s provozovatelem le�ště, tedy Aeroklubem Havlíčkův Brod.
Zcela souhlasím s Vámi, že by bylo lepší, kdyby si motorkáři zkoušeli 
s motorkami různé kousky na nějakém místě, než když to budou 
dělat na silnici. Na druhou stranu mi jistě dáte za pravdu, že zkušební 
dráha by měl být prostor uzavřený pro běžný silniční provoz.  
A tato komunikace je bohužel právě tou „silnicí“, kterou zmiňujete. 
Zkušební motocyklovou dráhu v Havlíčkově Brodě nemáme a 
nedokáži Vám ani poradit, kde se nachází nejbližší.

Václav Stejskal 
tajemník MěÚ

Co projednala Rada a Zastupitelstvo města
Rada města schválila
• pořadník uchazečů o pronájem bytů v domech pečovatelské služby Na 
Výšině a U Kasáren na období květen 2007 - duben 2008
• výpůjčku Havlíčkova náměs� za účelem výstavy 10 ks plas�k Akademii
- VOŠ, Gymnázium a SOŠUP Světlá nad Sázavou, Kamenosochařské stře-
disko Lipnice nad Sázavou od 1. 7. 2007 do 10. 8. 2007
Rada města 
• souhlasila se stavbou přístřešku pro skladování hasičského materiálu na 
pozemku, který bude využívat Sbor dobrovolných hasičů jako cvičiště
• uložila odborům MěÚ a Technickým službám, aby ve spolupráci po-
kračovaly v přípravě podprojektů projektu „Odpady Horní Posázaví“, a 
předložily návrh harmonogramu pro rok 2007 včetně návrhu na případný 
výběr zpracovatele projektových žádos� o dotaci ze SF EU
• jmenovala členy pracovní skupiny určené pro revitalizaci středu města 
Václava Kočího, Jarmilu Brožovou, Jiřího Bouchnera, Lenku Rech�govou,
Milana Hyliše, Ing. Josefa Beneše, Ing. Tomáše Hermanna, Jiřího Kopice, 
Ing. Karla Báťu, Ing. Čeňka Jůzla a Libora Honzárka
• konstatovala s odkazem na usnesení RM č. 231/07, že organizátor akce 
„Handball Help“ Tango v.o.s. neuhradil ve stanoveném termínu dluhy 
vůči příspěvkovým organizacím města, a proto nebude akce v roce 2007 
finančně podpořena ze strany města
• uložila Technickým službám HB doplnit provozní řád dětského hřiště v 
lokalitě „kotelna Pražská“, doplnit zde odpadkové koše a ošetřit veřejnou 
zeleň. Dále uložila odboru rozvoje města zařadit do návrhu rozpočtu 2008 
přejezdný práh pro lokalitu „kotelna Pražská“, zajis�t zpracování studie vy-
užitelnos� území po bývalé kotelně, včetně možnos� demolice stávajících
objektů. Současně ukládá realizovat doplnění jednoho bodu veřejného 
osvětlení u bytového domu č.p. 3498
• uložila hospodářskému odboru zveřejnit záměr pronájmu pozemků v 
katastrálním území Mírovka  pozemkových parcel číslo 975/5 a 975/1 o 
celkové výměře 8323 m2.
• uložila hospodářskému odboru inzerovat nabídku na pronájem bytu v 
domě čp. 66 Mírovka s �m, že veškeré náklady na opravu si hradí zájemce
• doporučila Zastupitelstvu města uvolnit rezervu kapitálových výdajů z 
rozpočtu města ve prospěch inves�ční akce na realizaci plynového ústřed-
ního topení v objektu č.p. 188 v ul. Boženy Němcové, ve výši 400 000 Kč
• vzala na vědomí výsledky hospodaření společnos� TEPLO HB s.r.o. za rok 2006.
• souhlasila s uspořádáním fotografické soutěže s dopravní tema�kou pro
dě� základních a středních škol
• souhlasila s uzavřením předložené smlouvy o podmínkách zřízení stavby 
a provozu zařízení Veřejné osvětlení v ulici U Cihláře, s Ředitelstvím silnic a 
dálnic ČR, Praha
• souhlasí se stavbou bezbariérových šaten a sociálního zařízení pro oddíl 
Tenisu TJ Jiskra. Investorem uvedené stavby je TJ Jiskra Havlíčkův Brod
• uložila hospodářskému odboru inzerovat prodej domu čp. 43 postave-
ného na st.p. č. 405/2 a část pozemku st.p. č. 405/2 o výměře 358 m2  
v k.ú. Havlíčkův Brod 
• souhlasila se změnou jízdního řádu MHD s účinnos� od 10. 6. 2007.
Zastupitelstvo města schválilo
• návrh smluv pro prodeje pozemků v 2. čás� II. etapy výstavby v lokalitě

Spálená stráň 
• změnu zřizovací lis�ny Technických služeb HB, jejímž předmětem je dopl-
nění správy dešťové kanalizace do doplňkové činnos�, a doplnění přílohy o
veřejné osvětlení, světelnou signalizaci, dopravní značení a příslušenství 
• návrh postupu prodeje areálu kasáren Le�ště
• složení hodno�cí komise pro prodej nemovitos� areálu kasáren le�ště:
členové: Čeněk Jůzl, Karel Báťa, Josef Vašíček, Mar�na Křípalová, Miloš Kej-
klíček, Ivan Kuželka, Jiří Kopic, Jiří Růžička, Josef Hejkal, předseda: Karel Báťa
• vyně� funkčních celků č. 27 a 28 z inzerce a pozdržení jejich prodeje
do doby upřesnění trasy jihozápadního segmentu silničního obchvatu a 
vyně� funkčního celku č. 30 do doby vyhodnocení efek�vnos� umístění
městského archivu
• vylučuje z dalšího projednávání trasu jihozápadního segmentu obchvatu 
dle její jižní varianty, tj. v prostoru mezi le�štní plochou a areálem býva-
lých kasáren 
• prodeje pozemků v zahrádkářské kolonii „V břízkách“ v k.ú. Havlíčkův Brod
• zveřejnění záměru prodeje pozemku v k.ú. Havlíčkův Brod ppč. 2259/10 
o výměře 257 m2 .
• závěrečný účet města Havlíčkův Brod za rok 2006 a vyslovuje souhlas s 
celoročním hospodařením města bez výhrad. Rozpočtové příjmy města 
Havlíčkův Brod za rok 2006 činily 531.667.236,10 Kč, rozpočtové výda-
je  447.621.386,70 Kč. Celkové saldo finančního hospodaření skončilo
přebytkem ve výši (+)84.045.849,30 Kč. Čerpaný úvěr na předfinancování
projektu Autobusový terminál ve výši 13.287.216,60 Kč byl jednorázově 
splacen a úvěrová smlouva ukončena v 6/2006. Finanční zdroje přebytku 
hospodaření města za rok 2006 přechází do roku 2007 a budou použity 
pro financování rozpočtových potřeb města v roce 2007.
• schválilo změny rozpočtu města 6/2007 takto: a) zvýšení rozpočtových 
příjmů o 69 418,90 �s Kč , b) zvýšení rozpočtových výdajů o 56 627,90
�s. Kč, c) očekávaný výsledek finančního hospodaření města za rok 2007
deficit - se rozpočtovým opatřením 6/2007 snižuje o 12.791,00 �s. Kč a 
nastavuje na hodnotu (-)76.947,70 �s. Kč. d) financování upraveného
rozpočtu města na rok 2007 je zcela kryto rozpočtovými příjmy roku 
2007 a dále finančními prostředky z přebytku hospodaření za rok 2006 a
předchozích let
• pořízení změny územního plánu spočívající v převedení z území „zahrad-
nictví“ na plochu Území drobné výroby a služeb 
• návrh opatření obecné povahy k návrhu změny územního plánu spočí-
vající v převedení a) lokality – Občiny z území „pole“ do návrhové plochy  
„Území bydlení venkovského typu b) lokality – Perknov a U Borové - z 
území „pole“ do návrhové plochy „Území bydlení městského typu. 
• změnu Zřizovací lis�ny Sociálních služeb města Havlíčkův Brod, kterou
se rozšiřuje hlavní činnost organizace o poskytování odborného sociálního 
poradenství se zaměřením na seniory a osoby se zdravotním pos�žením
dle zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách
Zastupitelstvo města 
• vzalo na vědomí rezignaci Zdeňka Kadlece na mandát člena zastupitel-
stva města a zároveň na členství v hospodářském výboru zastupitelstva 
dnem 1. června 2007 a děkuje za odvedenou práci pro město.
• neschvaluje koupi pozemku v k.ú. Mírovka  ppč. 681 o výměře 14703 m2

-pat-
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Sport

Představujeme TJ Jiskra Havlíčkův Brod oddíl so�balu.
Nejmladším oddílem TJ je oddíl sobalu, který vznikl v roce
1995. Za poměrně krátkou dobu potvrdil svoji životaschopnost 
a cílevědomost. Tým mužů hraje českou první ligu a žáci junioři 
a kade� hrají všechny republikové soutěže. Sobalové týmy už
zdobí řada vybojovaných �tulů mistrů České republiky. Předsedou
oddílu je Ladislav Šnelly. V červnu 2006 byla otevřena nová 
Hippos aréna (sobalové hřiště) v Plovárenské ulici. Splňuje
veškeré požadavky pro vrcholná mezinárodní klání a navíc  
s přispěním města a kraje Vysočina se podařilo zastřešit tribuny a 
instalovat špičkové závlahové zařízení. Hned v červenci 2006 se zde 
uskutečnilo sobalové ME juniorů. V týmu juniorů ČR, který ME
vyhrál, bylo pět hráčů z mateřského oddílu TJ Jiskra. Dalším úspěchem 
je, že se brodským organizátorům podařilo do Hippos arény přivést v 
červnu letošního roku světový pohár mezinárodní organizace ISF. 

Cyklista Vysočiny 2007 
V pátek 1. června odstartoval letošní ročník soutěže pro 
cyklisty amatéry – Cyklista Vysočiny 2007. Oproti předešlému 
ročníku se zvýšil počet kontrolních míst, takže cyklisté 
mohou zavítat na další zajímavá místa nejen v našem kraji, 
ale také v sousedním  kraji Jihočeském. Mezi nová místa 
patří například Lipnice nad Sázavou, Luka nad Jihlavou, 
Mrákotín, Řásná, Větrný Jeníkov, Želiv a Maříž v těsné 
blízkosti česko-rakouských hranic. Veškeré podrobnosti k 
trasám, pravidlům a kontrolním místům najdete na adrese 
www.cyklistavysociny.cz, na níž je umístěna také on-line 
přihláška. Ta je také k dispozici na všech kontrolních místech.  
První část soutěže skončí koncem srpna a soutěžící budou v 
průběhu tří měsíců sbírat razítka do registrační karty. Projetí 
alespoň dvou tras je podmínkou k účasti ve finálovém závodě, 
který se letos pojede v polovině září v Brtnici.
Novinkou a zpestřením letošního ročníku bude vložená 
soutěž „O pohár Českého rozhlasu Region“. Cílem je nasbírat 
co nejvíce bonusových razítek ve městech, kde bude Český 
rozhlas Region hostovat se živým vysíláním. Tato místa a 
časy budou uvedeny na webových stránkách a zároveň také  
v tabulce v registrační kartě cyklisty. 

Mladí stolní tenisté zakončili úspěšnou sezonu 
Mladším žákům, starším žákům a dorostencům oddílu stolního 
tenisu havlíčkobrodské Jiskry se letošní právě ukončená sezona 
více než vydařila. Mladí stolní tenisté poprvé v historii příslušnos�
ke kraji Vysočina zvítězili v komplexním bodovacím hodnocení 
mládeže krajského svazu stolního tenisu. Po polovině všech 
soutěží byli sice ještě druzí za mládeží Polné, ale skvělým finišem
v posledních turnajích svého soupeře výrazně předs�hli. Když se  
k těmto výsledků ještě přičtou 2 účas� na mistrovstvích ČR žactva, lze
uplynulou sezonu v mládežnických kategoriích hodno�t skutečně jako
velmi úspěšnou.  O tento úspěch se přičinili rovněž trenéři mládeže: 
M. Machek, St. Teplan, J. Polyak, Z. Polívka a P. Stejskal.

(ja)

Světový pohár v městě Havlíčkově
Hlavní zápasy Světového poháru v sobalu mužů sice proběhly v
Praze, ale tři utkání ve dnech 20. až 22. června shlédly stovky diváků 
v havlíčkobrodské Hippos aréně v Plovárenské ulici. Ve středu 20. 
června se uskutečnilo utkání Venezuela – Dánsko, které skončilo 
vítězstvím Venezuely 4:2. Slavnostní nadhoz provedla starostka 
města Jana Fischerová. Čtvrteční utkání 21. června USA – ČR před 
zcela zaplněnými tribunami se zařadilo k soballovým lahůdkám.
Celek USA patřil k největším favoritům turnaje, což potvrdil 
vítězstvím nad ČR 6:4. Češi tak už na SP prohráli počtvrté za sebou 
a přišli o možnost postupu do semifinále poháru v Praze. Slavnostní
nadhoz provedl hejtman kraje Vysočina Miloš Vystrčil. V pátek 
22. června se utkaly v Hippos aréně týmy Japonska a Nizozemska   
s konečným výsledkem 10:1. Slavnostní nadhoz provedl ředitel 
firmy Futaba Koichi Futai.

První ročník Světového poháru v softbalu mužů
ISF WORLD CUP – Praha, Havlíčkův Brod (18. – 24. červen 2007) pořáda-
la Česká softbalová asociace a Světová softbalová federace (ISF). 
Zúčastněné týmy: Česká republika, USA, Japonsko, Venezuela, Dánsko, 
Holandsko, Španělsko
V Havlíčkově Brodě: středa 20. 6. Venezuela - Denmark, 
čtvrtek 21. 6. ČR - USA, pátek 22. 6. DeMo EHS Nederland - Japan

Koně jako koníček i pro zdraví
Jezdecký kroužek pracuje při střední zemědělské škole již od  
r. 1969, od r. 1995 samostatně jako občanské sdružení. Do kroužku 
docházejí žáci základních i středních škol, kteří se učí o koně 
starat a ošetřovat je, po získání určité praxe pak skládají zkoušky 
z jezdectví. Mohou tak získat licenci opravňující je k účas� na
oficiálních jezdeckých závodech.
Důležitou součás� práce klubu je spolupráce s organizacemi Fokus
a Úsvit při provozu hippoterapie, která má velmi pozi�vní vliv na
citový i tělesný vývoj osob s mentálním i tělesným pos�žením.
Hlavní náplní činnos� kroužku je jezdecký sport, klub slouží jako
výukové středisko pro skládání zkoušek. Během roku je klubem 
pořádáno mnoho závodů, z nichž nejpopulárnější jsou Jarní závody 
O cenu města Havlíčkův Brod.
Samotní jezdci z Havlíčkova Brodu dosahují dobrých výsledků 
hlavně v nižších soutěžích. Koně jsou plně využíváni i při výuce na 
zemědělské škole, žáci se na nich střídají, a proto nemohou být 
speciálně trénováni jedním trenérem, a pak startovat i v těžších 
soutěžích.
Jezdecký sport je vzhledem k potřebám koní, jejich vybavení  
a udržování stájí a závodiště poměrně finančně náročný. Proto
patří velký dík městu Havlíčkův Brod za podporu tohoto sportu.

Sdružení přátel chovu koní a jezdeckého sportu Havlíčkův Brod

Pavel Stejskal

- pat -

(ja)
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Zpracování lesních hospodářských osnov
Městský úřad, odbor životního prostředí jako orgán státní správy 
na úseky lesního hospodářství příslušný podle § 47 odst. 1 písm. 
a) zákona č. 289/1995 Sb., o lesích oznamuje, že Rada města 
Havlíčkův Brod na svém zasedání dne 14.5.2007 rozhodla o vydání 
nařízení O VYHLÁŠENÍ ZÁMĚRU ZADAT ZPRACOVÁNÍ LESNÍCH 
HOSPODÁŘSKÝCH OSNOV pro zařizovací obvody Havlíčkův Brod  
a Habry. Tímto nařízením se sděluje, že na území obce s rozšířenou 
působnos� Havlíčkův Brod bude pro vlastníky lesů do 50 ha
zpracována lesní hospodářská osnova (popis současného stavu  
a výhled hospodářských opatření na příš�ch 10 let, tj. 2009 až
2018). Vlastníci těchto lesů mohou uplatnit své záměry, připomínky 
a požadavky na zpracování lesních hospodářských osnov včetně 
záměru hospodářských opatření u Městského úřadu Havlíčkův 
Brod, odboru životního prostředí, a to písemně v termínu  
do 31. 12. 2007. Podrobné informace lze získat na telefonních 
číslech 569 497 248 a 569 497 206 případně na e-mailech  
na ozp@muhb.cz a mmiracky@muhb.cz.

odbor životního prostředí

Dokončení terminálu je na spadnu�
Podle smlouvy o dílo bude autobusový terminál do konce 
srpna dokončen. Na moderním terminálu bude umístěno  
14 autobusových zastávek. Kromě nich jsou do stavby zahrnuty  
3 zastávky pro autobusy MHD, 2 zálivy pro autobusové zastávky na 
Masarykově a Humpolecké ulici a 7 odstavných parkovacích stání 
pro autobusy. Parkovací místa budou v této lokalitě soustředěna do 
celkem 66 parkovacích stání pro osobní vozy včetně parkovacích 
míst pro imobilní občany, 4 stání pro vozy TAXI, 7 parkovacích stání 
před Českou poštou a parkoviště pro poštovní vozy. To je však 
teprve začátek.
Rekonstrukce čeká také nádražní halu
V současné době jsou vedena jednání města s firmou AŽD, která je
partnerem Českých drah pro revitalizaci vlakového nádraží. Právě 
probíhají poslední práce na projektu, znám je harmonogram prací 
na budově a jejím okolí. Ještě letos se dočkají rekonstrukce zázemí 
pracovníci drah a řidiči autobusů, cestující se na vylepšené prostory 
mohou těšit příš�rok.SdělilatospolečnostAŽDPraha,kterámáobjekt
na 30 let v pronájmu od Českých drah. „První etapa rekonstrukce 
vlakového nádraží je spojena s obnovou autobusového nádraží, 
kterou provádí město s přispěním dotací EU. Proto je potřeba ještě 
letos vybudovat v nádražní budově zázemí pro řidiče autobusů (denní 
místnost a nocležnu). Kromě toho se plánuje rekonstrukce střechy 
a propojení informačních systémů pro vlakové a autobusové spoje. 
Přesune se také prodej jízdenek ČD a bus centrum“ dodává Sandra 
Gosmanová, �sková mluvčí AŽD Praha.
Od prosince bude terminál v provozu 
Každoročně dochází k datu 9. prosince ke změnám jízdních 
řádů. Proto je k tomuto datu směřováno zahájení provozu 
nového terminálu. Na provozovatele zastávek, ploch i zázemí  
v budově nádražní haly bude nyní vypsáno výběrové řízení. Nový 
provozovatel by měl také zajis�t výstupní a nástupní zastávky 
v centru města. Tyto potřeby by měly splňovat zastávky u Geodézie 
(Masarykova), VČE (Humpolecká), Výzkumného bramborářského 
ústavu, u Ostrova a u SPŠS (Jihlavská). Dosavadní autobusové 
nádraží je v majetku společnos� BUS Chrudim, se kterou jedná
město Havlíčkův Brod o možnos� odkoupení pozemku. Další
využi� pozemku například pro parkoviště nebo jiné záměry musí
být v souladu s územním plánem a je za�m ve fázi úvah.

Autobusový terminál, vlakové nádraží, 
moderní čtvrť města

Postup výměny řidičských průkazů je neuspokojivý
Je tu polovina roku a na otázku, jak probíhá výměna řidičských 
průkazů nelze odpovědět jinak, než že stav je krajně neuspokojivý. 
Na začátku letošního roku zbývalo vyměnit 7.000 řidičských 
průkazů. Dalo by se předpokládat, že v polovině roku bude toto 
nižší. Podle posledních sta�s�ckých údajů víme, že k výměně musí
dojít ještě u téměř 5.000 průkazů. Nelze usuzovat jinak, než že  
v podzimních měsících a ke konci roku dojde ke stresovým situacím 
a neúměrnému čekání ve frontách. Kapacity možnos� na odboru
dopravy jsou omezené (prostory, výpočetní technika na které 
výměnu lze provádět, lidské zdroje), takže obrovské poptávky 
soustředěné do posledních měsíců roku nepůjde zvládnout bez 
problémů. Znovu apelujeme na všechny, jimž ke konci letošního 
roku skončí platnost řidičského průkazu (s datem vydání  
od 1.7.1964 do 31.12.1993), neodkládejte jeho výměnu a přijďte 
včas! odbor dopravy

Kompostéry v Havlíčkově Brodě počtvrté
Technické služby Havlíčkův Brod budou opět žádat o dotaci z Fon-
du Vysočiny. K této žádos� je třeba doložit zájem ze strany obča-
nů. Máte-li zájem v dohledné době (cca do konce tohoto roku) zís-
kat prostřednictvím města kompostér k domácímu kompostování 
s dotací, zašlete nám, prosím, jakoukoliv formou potřebné údaje:
• jméno a příjmení vlastníka či oprávněného uživatele zaploceného 
pozemku v Havlíčkově Brodě, na kterém bude kompostér umístěn
• ulice nebo místní část a číslo popisné, pokud je přiděleno, čís-
lo parcely a katastrální území - vše k výše uvedenému pozemku 
(naleznete ve smlouvách o převodech majetku, výpisech z katas-
tru, projektových dokumentacích apod., pokud nenajdete nikde, 
pomůžeme vám vyhledat)
• korespondenční poštovní adresu
• kontaktní údaje: e-mail, telefon, mobilní telefon.
Tyto informace doručte na adresu:
Městský úřad Havlíčkův Brod, odbor životního prostředí, Havlíčko-
vo náměs� 57, 580 61 Havlíčkův Brod nebo na e-mailovou adresu: 
ozp@muhb.cz nebo telefonujte na tel. číslo 569 497 201.
Pokud máte možnost, prosíme přednostně o elektronickou ko-
munikaci! Vaše informace očekáváme do 4. 7. 2007.

odbor životního prostředí

Výpis z obchodního rejstříku dostanete také na městském úřadu
Podnikatelé, kteří potřebují vyřídit své záležitos� na živnostenském
úřadě, mohou získat výpis z obchodního rejstříku na místě  
a nemusí pro něj chodit ani k notáři, ani není nutné jej získat na 
Krajském soudu v Hradci Králové, nebo na jiném místně příslušném 
krajskému soudu. Úplný nebo aktuální výpis (bez vypsaných 
změn) mohou získat na kterékoli přepážce živnostenského úřadu 
na počkání i všichni ostatní žadatelé za poplatek 50 Kč za stránku. 
Žadatel nemusí předkládat žádný průkaz totožnos� ani sdělovat
své iden�fikační údaje. Postačí, pokud bude znát název nebo
iden�fikační číslo (IČ) subjektu, o jehož výpis žádá. Po celou otvírací
dobu poskytuje nově tuto službu veřejnos� Obecní živnostenský
úřad v budově Městského úřadu V Rámech, 2. podlaží. Otvírací 
doba je v Po a St od 8.00 do 17.00, v Út a Čt od 9.00 do 15.00  
a v Pá  do 9.00 do 14.00. - pat -

Rekonstrukce vlakového nádraží bude pokračovat
V roce 2008 zasáhne stavební ruch nádražní halu v přízemí. V plánu 
je vybourání stávající pokladny ČD, čímž v hale vznikne vzdušnější 
prostor. Prodej jízdenek, občerstvení, toalety, prodej novin  
a časopisů  získají novou, modernější podobu. Nádraží nejvíce oživí 
tře� etapa, která se uskuteční v letech 2009–2010. V prvním patře 
vzniknou nové komerční prostory, které vytvoří z nádraží centrum 
služeb a obchodu, nové schodiště a výtah. Ve čtvrté, poslední etapě, 
se dočká rekonstrukce restaurace v přízemí a další prostory. Celá 
rekonstrukce nádraží, kudy projede denně asi 6000 lidí, by měla být 
ukončena v roce 2011.
Moderní část města v budoucnu
Celá lokalita by se měla během několika let změnit v moderní 
část města. Všechno do sebe zapadá jako mozaika – rekontrukce 
ulice Bělohradská, výstavba Kauflandu, autobusového terminálu
i rekonstrukce a oživení vlakového nádraží. - pat -
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Část havlíčkobrodských občanů je rozjitřena úvahami o redukci 
počtu základních škol. V mediálním výboru zastupitelstva zazněl 
názor, že byla zanedbána komunikace s veřejnos�.  Proto v zájmu
lepší informovanos� přinášíme rozhovor s radním, odpovědným
za oblast školství. 
Jan Schneider: Veřejnost chápe snahu města snížit rozpočtový 
schodek, není však přesvědčena, že se tak děje s rozmyslem  
a na správném místě, tedy ve školství. Jak celá věc začala a proč 
se hned začalo mluvit o rušení ZŠ Konečná?
Tomáš Hermann: V únoru 2007 nechali rodiče zapsat na ZŠ 
Konečná pouze 13 prvňáčků. Na to reagoval Výbor pro výchovu, 
vzdělávání a sport (dále jen „školský výbor“). 
JS: ZŠ Konečná ale nemá tak špatné jméno. Nepoškodily školu 
spíše předcházející debaty o její budoucnos�?
TH: Samozřejmě, že demolice vichřicí poničeného pavilonu „A“ 
a související dvouleté diskuse perspek�vám ZŠ Konečná nijak
neprospěly.
JS: Jakou roli v tom hraje okolnost, že ve školském výboru 
jsou personálně zastoupeny všechny školy, kromě právě ZŠ 
Konečná?
TH: Je pravda, že složení školského výboru je z tohoto pohledu 
nevyvážené, což je nešťastné. Snad se v této situaci měl výbor 
zdržet hlasování a nepřijímat žádná doporučení, neboť jsou 
logicky napadnutelná poukazem na střet zájmů. Výbor ale 
přihlédl zejména k demografickým prognózám, podle nichž budou
počty žáků v havlíčkobrodských školách i v dalších letech klesat 
a ze současných více než 2300 žáků se ustálí zhruba na 2000. 
Navrhnul proto zastupitelstvu nechat zpracovat střednědobou 
koncepci vzdělávací soustavy. Zastupitelstvo záměr přijalo.  
V závěrech zpracované koncepce jsou zastupitelům předloženy 
dvě základní varianty – zachování současné sítě ZŠ a redukce počtu 
základních škol z pě� na čtyři. Objek�vním důvodem pro variantu
druhou, kterou doporučil školský výbor i městská rada, je to,  
že město hledá úspory - a co se týče údržby školních budov, dalo by se  
v dlouhodobém výhledu leccos ušetřit. Nechci tedy nikoho podezírat 
a soudím, že o ZŠ Konečná se začalo mluvit, neboť je nejmenší  
a původní objekty byly kdysi vystavěny takříkajíc na dobu určitou.
JS: To se ovšem změnilo. Navíc demografické prognózy jsou 
v celostátním měřítku pozi�vní, a krátkodobý vývoj, členěný
podle tzv. „školských“ (spádových) obvodů, vykazuje právě  
v případě Žižkova rela�vně největší přírůstek.
TH: Ano, dočasný pavilón žižkovské školy byl rekolaudován, 
takže může být používán neomezeně. Co se týče ovlivnění 
demografického vývoje výstavbou, nejvíce se bude stavět ve
školském obvodě ZŠ Wolkerova, méně pak už jen ve spádových 
oblastech ZŠ Nuselská a ZŠ Konečná.
JS: Tyto okolnos� ale vyznívají přesně pro� úvahám o rušení ZŠ
Konečná. Nejsem asi sám, kdo má neodbytný pocit, že záměr 
zrušit ZŠ Konečná (ať se již ona procedura má nazývat jakkoliv) 
byl předčasný a špatně vyargumentovaný. Nelze se ani zbavit 
dojmu, že možná někomu jde o zajímavé pozemky školy.  
V této souvislos� nutno připomenout, že asi před dvace� lety
již bylo na Žižkově bez jakékoliv debaty s občany zlikvidováno 
jedno hřiště. Nyní hrozí, že podobným direk�vním způsobem
zmizí se školou zajímavý a pro obyvatele sociálně potřebný 
prostor, což by mělo své nega�vní dopady například i do oblas�
pro�drogové prevence. Nadto by se po redukci škol počty žáků

v některých školách blížily limitu 30 dě� na třídu, což nesporně
ztěžuje výchovný proces. Zastupitelstvo však současně s redukcí 
škol žádá zachovat kvalitu vzdělávacího procesu. Nemáte silný 
pocit, že by se celý proces měl na čas zmrazit, analyzovat věcné  
i komunikační chyby, a celé to zgruntu jinak pojednat - ale pouze 
v případě, že jde o skutečný problém?
TH: Musím přiznat, že na začátku mi nebylo zřejmé, jak se celá 
záležitost zkomplikuje. V diskusích se objevila řada argumentů 
a otázek, na které je třeba odpovědět. Proto soudím, že nyní 
je důležité uklidnit atmosféru, předefinovat problém a priority 
a při řešení dobře komunikovat s veřejnos�. K tomu nás zavazuje
usnesení zastupitelstva, které odmítá dosáhnout ekonomických 
úspor na úkor kvality vzdělávacího procesu. Zároveň odmítám, 
že by zájem kohokoli na pozemcích byl hybnou silou či mo�vací
našich úvah. 
JS: Z laického pohledu lze vidět problémy základního školství 
v Havlíčkově Brodě jinde. Měla by například být podporována 
tendence, aby menší školy byly budovány tam, kde se bude 
stavět, tedy aby šly za dětmi. Ze způsobu financování škol to�ž
vyplývá, že menší školy dostávají větší příspěvek na žáka, než 
školy velké.
TH: Chápu hledisko rodičů, kteří si přejí mít školy co nejblíže 
bydliště. Korek�vem jejich výstavby jsou však jako vždy finance.
Pokud jde o sumu peněz, které při současném uspořádání škol 
dostáváme z kraje, musím přiznat, že redukcí počtu škol by se tato 
částka snížila. 
JS: Trochu ob�žně pochopitelnou je situace budovy bývalé ZŠ
Rubešova. Jako škola byla zrušena, ale v podstatě se v ní učí dál. 
Město má pět škol, ale v šes� budovách. Neměly by se úvahy 
o úsporách a redukcích zaměřit �mto směrem? Bývalá ZŠ
Rubešova by se pak mohla stát velmi příhodně umístěným 
centrem uměleckých a zájmových ak�vit, v němž by se 
k všeobecnému prospěchu mohly pořádat specializované 
prázdninové umělecké kurzy apod.
TH: V budově bývalé ZŠ Rubešova dobíhaly ročníky II. stupně. 
Nyní je zde umístěno pět tříd s asi 120 žáky. Zároveň zde žáci ZŠ 
V Sadech využívají druhou tělocvičnu, odborné učebny a klub. 
Vedení ZŠ V Sadech dosud nebylo městem požádáno, aby přijalo 
útlumový program, vedoucí k vyklizení této budovy. Nicméně 
soudím, i vzhledem k diskutovanému demografickému poklesu,
že k tomuto řešení patrně dojde.
JS: Zrušením ZŠ Konečná by město ušetřilo asi 1 milión Kč ročně. 
Leckdo argumentuje, že stejné peníze by se daly ušetřit, kdybychom 
měli jako Žďár n. Sázavou pouze dva uvolněné funkcionáře. 
TH: Věc názoru – srovnatelná Chrudim má zase tři místostarosty. Na 
radnici je prokázat, že si problémy nevymýšlíme, ale že jsou reálné 
a my je umíme řešit. Dovolte tedy na závěr rekapitulaci: Město  
z pohledu hledání úspor nepokládá školství za prioritní oblast, ale 
bude usilovat o vyvážení pedagogických a ekonomických aspektů 
vzdělávacího procesu. Všechny naše školy, včetně ZŠ Konečná, 
zahájí v září výuku jako obvykle, a žádný orgán města nerozhodl 
dosud o tom, že jde pro kteroukoli z nich o poslední vyučovací rok. 
Rada města bude usilovat o nastolení věcné atmosféry při řešení 
této problema�ky, při níž hodlá lépe komunikovat s veřejnos�
a k výslednému řešení získat co největší podporu odborníků  
i veřejnos�.

Jan Schneider

S radním Ing. Tomášem Hermannem o redukci základních škol

Počty narozených dě� v uplynulých letech ve srovnání s odchody z 9. tříd

rok  
narození

počet naro-
zených dě�

odchody z 9. tříd
rozdíl

školní rok počet žáků

2000 204 2005/2006 347 -143

2001 188 2006/2007 314 -126

2002 193 2007/2008 324 -131

2003 205 2008/2009 281 -76

2004 241 2009/2010 254 -13

2005 238 2010/2011 255 -17

2006 230 2011/2012 240 -10

Celkem 1499 2015 -516 -516
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Výlet za pejsky
Ve čtvrtek 14.6.2007 se maminky a dě� z Mateřského centra
Zvoneček Havlíčkův Brod vydaly již podruhé za pejsky do Sdružení 
Kamarád. Občanské sdružení Kamarád z Okrouhlice se zabývá 
především canisterapií – doplňkovou metodu léčení využívající 
příznivého působení přítomnos� psa na psychický a fyzický
stav člověka. Do prostoru bývalých kasáren v Bílku se vydalo 16 
maminek, 1 ta�nek, 24 dě� a 4 kočárky. Dě� přivítala princezna na 
bílém koni, na kterém se mohly dě� také svézt. Povídání o psech
vystřídala ukázka výcviku psů – agility. Na závěr si všichni opekli 
buř�ky. Děkujeme všem členům Sdružení Kamarád, Českým
drahám a především panu Burdovi, který nám vyšel vstříc a zajis�l
pro nás v době výluky autobus. (Více o Občanském sdružení 
Kamarád se můžete dozvědět na jeho webových stránkách www.
kamarad99.wz.cz)

Maminky z Mateřského centra Zvoneček Havlíčkův Brod

Kdo s námi obývá Havlíčkobrodsko 
Když se v horkých letních dnech půjdete koupat k čistému lesnímu 
rybníčku, možná si na jeho břehu povšimnete zajímavé rostliny s 
tmavočervenými květy. Jedná se o zábělník bahenní. Rozkvétá již 
začátkem června, kvete ovšem až do přelomu července a srpna. 
Patří do čeledi růžovitých, druh je tedy příbuzný například růžím, 
jabloním a jeřábům. Zábělník bahenní najdeme na rašelinných 
loukách, rašeliniš�ch a mokřadech. Roste i na březích stojatých
vod, především těch čistých či rašelinných. Z naší přírody tato 
rostlina postupně mizí. Ohrožuje ji znečistění vody, odvodňování 
mokřadů a necitlivé vyhrnování rybníků.
Pokud budete mít štěs�, podaří se vám v rákosí či na větvích keřů
a stromů v blízkos� rybníka spatřit sympa�ckou žabku – rosničku 
zelenou. V jarních podvečerech zde samečkové sborově skřehotali 
ve snaze upoutat samičky. Ve vrcholném létě už mladé žabky, 
vyvinuté z pulců, opouštějí vodu. Rosničky obvykle přezimují 
zahrabány v zemi v blízkos� vod. Rosnička je druhem chráněným a
její další přeži� závisí na existenci vhodných míst k rozmnožování,
tedy hlavně čistých rybníčků a tůní s vyvinutými břehovými porosty. 
Největší nebezpečí představuje nevhodné rybářské hospodaření a 
stále také používání jedovatých látek v zemědělství. 

K 5. výročí si Středisko rané péče nadělilo hezký dárek
Středisko rané péče v Havlíčkově Brodě oslavilo Dnem otevřených 
dveří 5. výročí od svého otevření.  Návštěvníci se mohli podívat do 
psychorelaxační místnos�, která byla při této příležitos� slavnostně
otevřena. Dále si mohli prohlédnout hračky a pomůcky, které jsou 
ve středisku k zapůjčení. Některé hračky a pomůcky návštěvníci 
viděli přímo v provozu, neboť si s nimi dě�, jinak klien� Střediska
rané péče, hrály. 
Raná péče je komplex služeb orientovaný na pomoc a podporu 
rodin s dlouhodobě nemocnými nebo s handicapovanými dětmi 
do 5, max. 7 let. Je to služba terénní, tzn. že se odehrává v domácím 
prostředí klienta a za přítomnos� rodiny. Speciální pedagog
střediska dojíždí do rodin 1 - 2x za měsíc, v případě potřeby 
častěji. Kromě návštěv v rodinách jsou poskytovány i telefonické 
konzultace. „Hlavním cílem činnos� střediska je zlepšení kvality
života dítěte s pos�žením a jeho rodiny díky včasnému rozpoznání
handicapu  a naučení se starat o takto pos�žené dítě,“ informuje
vedoucí střediska Bc. Irena Salaquardová a dodává, „veškeré naše 
služby jsou poskytovány bezplatně.“ 
Středem pozornos� všech návštěvníků určitě byla  nově otevřená
speciální psychorelaxační místnost využívající metodu snuezelen. 
Psychorelaxační místnost bude sloužit k individuálním terapiím 
malých klientů. Těch má Středisko rané péče v přímo v Havlíčkově 
Brodě 21 a v okolí zhruba dalších 40 klientů. Hana Tonarová

Brodská stavební škola rozšiřuje své partnery v zahraničí
V minulých dvou týdnech měli studen� Střední průmyslové
školy stavební akademika Stanislava Bechyně v Havlíčkově Brodě 
možnost upevnit svá přátelství se studenty partnerských škol 
v Holandsku a na Slovensku.Od neděle 3. do neděle 10. června 
pobývali v rodinách studentů na Vysočině kamarádi z holandského 
Brielle, kteří navázali na loňskou návštěvu brodských studentů 
v Holandsku. Obchodní  akademie a hotelová škola a stavební 
průmyslová škola pořádají jednou za čtyři roky návštěvu Brielle 
a následně připravují program v Havlíčkově Brodě. Během svého 
pobytu si holandš� přátelé prohlédli kromě Havlíčkova Brodu
například Kutnou Horu, Prahu, Český Krumlov a navš�vili hrad
Pernštejn, Moravský kras a Terezín. Nechyběla ani návštěva 
brodské radnice a setkání se starostkou Janou Fischerovou, ale 
také další sportovní a kulturní ak�vity.Ve dnech 13. až 16. června
zavítali studen� brodské stavební školy do Spišské Nové Vsi,
navázali tak na velice zajímavý pobyt v loňském roce. Letos se 
této návštěvy zúčastnily třídy 1.TL a 2.A se svými třídními učiteli 
Janou Hlaváčovou a Josefem Charamzou, vedení školy zastupovala 
Marcela Rumlová. V rámci svého pobytu na Spiši studen�
navš�vili malebnou Levoču, Spišský hrad, Spišskou Novou Ves 
a nechyběla ani namáhavá túra ve Slovenském ráji (Suchá Belá). 
Většiny akcí se zúčastnili také slovenš� přátelé (např.  turis�ky,
návštěvy koupaliště, plážového volejbalu a hlavně závěrečné 
páteční diskotéky). Současně probíhala různá jednání o další 
spolupráci mezi Strednou poľnohospodárskou školou, Strednou 
priemyselnou školou ve Spišské Nové Vsi a Střední průmyslovou 
školou stavbní ak. St. Bechyně v Brodě. V závěrečném týdnu 
školního roku předvedou studen� 1. TL a 2. A prezentaci svých
poznatků a zážitků pro kamarády ve škole, kteří se mohou na 
podobný pobyt těšit v příš�m školním roce.

Luděk Čech

Marcela Rumlová
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Co nového v projektu EQUAL?

Úvod
Každý televizní divák bude muset řešit přechod na televizní digitální 
vysílání. Prostřednictvím této rubriky se budeme snažit čtenáře 
postupně seznámit s �m, co pro ně bude přechod na digitalizaci
televizního vysílání obnášet a to v návaznos� na možnos� regionu
Havlíčkův Brod. Bohužel každá domácnost nemá a nebude mít 
stejné možnos�.
Nyní je všem občanům v Havlíčkově Brodě a převážné čas� České
republiky dodáván televizní signál v takzvané „analogové“ podobě. 
Někteří, kteří nechtěli čekat, mají digitální vysílání od soukromých 
společnos� již dnes. Tato rubrika bude zaměřena na běžného
uživatele a technicky zdatní čtenáři odpus�, že budou určité
informace podávány v jednoduché, ale srozumitelné formě.  
V současnos� jsou v našem regionu k dispozici tři základní
systémy pro příjem televizního „digitálního“ signálu do stávajících 
televizorů.  Jedná se o příjem přes pozemní anténu (tzv. DVB-T), 
příjem přes satelitní přijímač (tzv. DVB-S)  a příjem přes kabelový 
rozvod vedený zemí (tzv. DVB-C). Tato rubrika je věnována prvnímu 
a to nejrozšířenějšímu z nich:

I.  Příjem digitálního televizního signálu přes pozemní anténu 
(DVB-T)
Jeden ze tří základních systémů využívá příjmu signálu a to z 
pozemních (terestrických) zdrojů přes anténu nebo společnou 
televizní anténu (STA) umístěnou na střeše domu. Pro příjem je 
tedy využíváno televizního vysílače. Tento systém bude využívat 
největší část populace v ČR a jeho přechod řeší Národní koordinační 
skupina, kterou zřídil a financuje stát. Tato skupina se však  zabývá
a bude zabývat ve své celorepublikové kampani bohužel pouze 
�mto systémem. Systém je odborně označován jako DVB-T (z angl.
Digital Video Broadcas�ng – Terrestrial). Pro příjem digitálního
signálu v tomto systému, bude každá domácnost potřebovat „set-
top box“, který převede nový dodaný signál do podoby přijatelné 

stávajícím televizorem. Televizor zůstává stejný. Předpokladem je, 
ale funkční a nezastaralá anténa na domě. 

Přechod pod tento systém bude s plnou platnos� v regionu
Havlíčkův Brod v roce 2009. Přechod se týká těch domácnos�,
které přijímají signál již dnes přes anténu a nebudou na tom nic 
měnit anebo těch, kteří se pro tento systém rozhodnou. Přesný 
termín přechodu jednotlivých oblas� v České republice pod
DVB-T je daný Technickým plánem přechodu vydaným Českým 
telekomunikačním úřadem. 

Přednos� a nevýhody systému DVB-T:
Přednost: 
• set-top box pro tento systém by měl být levnější 
• po zakoupení set-top boxu by neměl být příjem programů zpoplatněn
• lze si zakoupit již dnes televizor se zabudovaným „tunerem“ (měl 
by nahradit set-top box)
Nevýhoda:
• příjem pouze 4 programů (ČT1, ČT2, NOVA a Prima) popřípadě 
o pár českých stanic více 
• nezískáte do domácnos� žádnou jinou službu jako připojení k
sí� internet nebo IP Telefonii
• nelze přijímat místní vysílání jako je např. kanál HBin, který je 
vysílán v Havlíčkově Brodě
• set-top box bude nutný pro každý televizor v domácnos�

Příš� pokračování:
II. Příjem digitálního televizního signálu přes kabelový rozvod

Dotazy: obchod@hbtv.cz
Odkazy: www.ctu.cz; www.mvcr.cz

HBTV Kabelová televize

Digitalizace televizního vysílání v regionu Havlíčkův Brod a v celé ČR

VYTVÁŘET PODMÍNKY pro slaďování profese a rodiny
O soutěži Podnik podporující rodinu i jejích výsledcích byla již 
několikrát řeč. Dnes přinášíme nejzajímavější odpovědi zástupců 
firem, které se soutěže zúčastnily a také si odnesly některé z oce-
nění. 
Co dělají pro své zaměstnance?
Moravské kovárny a.s. - výrazná podpora rekreace zaměstnanců 
a jejich rodin.
STATUS stavební a.s. - zaměstnanci si mohou objednat za zvýhod-
něných podmínek stavební práce pro své soukromé stavby.
Kosyka s.r.o. - velká péče je věnována dětem zaměstnanců, školka 
je na pracoviš�.
Habitat - spolupracuje příkladně s neziskovou organizací sídlící v 
areálu firmy.
Elasta-Ves�l s.r.o. - flexibilní pracovní doba.
ADORES s.r.o. - příkladný přístup k rodinám zaměstnanců, flexibi-
lita jako pracovní nutnost
Revondin-Šafařík s.r.o. -  tradice celofiremních rodinných výletů a
společenských setkání.
Co rozhodlo, že jste se do soutěže přihlásili?
J.Holešák-Sběr surovin:
Chtěli jsme zjis�t, zda vykořisťujeme nebo ne… Do soutěže nás
nakonec přihlásila jedna ze zaměstnankyň…
Ing. Krejčí, Status stavební a.s.:
Ve stavebnictví je velká fluktuace a tak jsme v soutěži viděli inspi-
raci jak stabilizovat personál…
Kterého ze svých opatření si ceníte nejvíc?
Ing. Kříž, Lukavec:
Že náš podnik věnuje jednorázově 100 000 pozůstalým - manžel-
ce/manželovi a dětem po našich zesnulých zaměstnancích…

Ing. Hejátko, Habitat:
Zastáváme názor, že spokojený zaměstnanec je dobrý zaměstna-
nec a že si tak udržíme dobré lidi... Například vedoucí obchodního 
oddělení koberců jde na mateřskou dovolenou a my jí doma zaři-
zujeme internet a telefon, aby mohla z domova i pracovat, pokud 
bude ch�t…
Co vám inves�ce do lidí přinášejí?
Ing. Váchová, Moravské kovárny:
Chceme být atrak�vní firmou, která obstojí v konkurenci. Umož-
ňujeme trávit maximálně volný čas s rodinou, věnujeme značné 
příspěvky na rodinné akce zaměstnanců.
Ing. Kříž, Lukavec:
Sarkas�cky řečeno: Přináší to, že lidé, kteří od nás odejdou jinam,
toho litují… Máme celý soubor opatření pro spokojenost zaměst-
nanců.  V našem malém kolek�vu panují spíše přátelské než za-
městnanecké vztahy. 
Má se víc starat stát nebo firma?
Ing. Hejátko, Habitat:
Rozhodně oba. Je třeba posilovat prorodinná opatření. Nebude-
-li podpora, nebudou dě�… Spořivý trend současnos� je chybný.
Například ve Francii rodiny s dětmi daňově zvýhodňují…A navíc 
by bylo dobré protáhnout systém i na staré rodiče - do přímého 
propojení s důchodovým zabezpečením. 
Společnost  by se měla vrá�t ke kořenům, vytvářet podmínky pro
rodinu, obnovit původní vztahy péče o předchozí generaci…
V  anketě nám většina zástupců  zúčastněných podniků potvrdila, 
že své účas� v soutěži rozhodně nelituje, že pro ně byla oboha-
cením a inspirací a že by do podobné soutěže šli opět. A co by 
doporučili ostatním firmám? Rozhodně to zkusit také!

Světlana Pátková
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Turistické stezky
Rybniční okruh kolem města
Trasa: Havlíčkův Brod – Hajdovec (2,5 km) – Zádušní rybník (1,-
km) – Knyk (1,5km) – Rozňák (2 km) – Pelestrovská studánka (2 
km) – Rozkoš (2,5 km) – Havlíčkův Brod (2 km). Celkem 13,5 km 
lehká trasa vhodná pro rodiny s dětmi
Stručný popis: Z náměs� po zelené turis�cké značce parkem
Budoucnost kolem rybníků Hastrman, dále Rantejch , Cihlář 
(možnost koupání), Hajdovec, Zádušní rybník do osady Knyk. 
Stále po zelené do další osady Rozňák. Odtud po modré značce 
Pelestrovskými lesy okolo rybníku Drátovce přes rozces� u
Pelestrovské studánky (po odbočce ke studánce 250 m). Pod 
samotou Drátovna Lázničkovou strání s pomníčkem umučených 
vlastenců přes rozces� Rozkoš do Havlíčkova Brodu.
Na vyhlídkový vrch Vysoká
Trasa: Havlíčkův Brod – Žabinec (1,5km) – Petrkov (3,5 km) 
– Svatý Kříž (1 km) – Vysoká bus (3,5 km) – Vysoká chata (1 km) – 
Mírovka (3 km) – Bartoušov (2 km) – Pohled (2,5km) – Termesivy 
(3 km) – Havlíčkův Brod (4 km)
Celkem 25 km, zkrácená 13,5 km do Mírovky nebo 18 km do 
Pohledu.
Náročná trasa převýšení, spíše pro zdatné jedince.
Stručný popis: Z náměs� po zelené turis�cké značce přes
autobusové nádraží k přehradě Žabinec (možnost koupání) 
dále do Petrkova. V obci lázeňská budova z roku 1777 a barokní 
zámeček z 2. pol. 18. stol. Rodiště básníka, překladatele, malíře a 
grafika Bohuslava Reynka.
Pokračujeme po zelené do obce Svatý Kříž. V obci kostel 
Nalezení sv. Kříže z r.1712-14, na hřbitově železný kříž z r. 1767. 
Pokračujeme do osady Ovčín. Terén významně poznamenán 
těžbou stříbrné rudy ve 13. a 14. stol. Dále pokračujeme přes 
samoty Melichov a U Smrčáků do obce Vysoká. Odtud vzhůru 
do kopce na vyhlídkový vrchol Vysoká (587 m. n. m.) s dalekým 
rozhledem, lyžařským vlekem a lyžařskou chatou, která je v 
létě mimo provoz. V okolí terénní stopy po středověkém a 
novověkém hornictví. Z vrcholu sestup podél vleku po žluté 
značce do obce Mírovka. Zde možno trasu ukončit a vrá�t se
vlakem zpět. Dále pokračujeme po žluté značce přes obec 
Bartoušov do obce Pohled. Též možnost návratu vlakem zpět. 

Nyní pokračujeme po červené značce kolem kláštera cisterciaček 
z r. 1267 a klášterního kostela sv. Ondřeje z konce 13. stol. 
Napro� kostelu bývalé probošství z r. 1714. Zámecký park 2,5 ha
s rybníkem. Stále po červené k již téměř neznatelnému tvrziš�
Hadrburk přes osadu Termesivy do Havlíčkova Brodu.
Cestou K. H. Borovského k poutnímu kostelu sv. Anny
Trasa: Havlíčkův Brod – Termesivy (4 km) – Pohled (3 km) – Sv. 
Anna (1,5km) – Pohled (1,5km)
Celkem 10 km, lehká trasa.
Stručný popis: Po červené značce z náměs� přes osadu
Termesivy k již téměř neznatelnému tvrziš� Hadrburk do obce
Pohled. Po červené značce kolem kláštera cisterciaček z r. 1267 a 
klášterního kostela sv. Ondřeje z konce 13. stol. Napro� kostelu
bývalé probošství z r. 1714. Zámecký park 2,5 ha s rybníkem. 
Lipovou alejí projdeme kolem zámku, odbočíme za ním vlevo 
z červené značky a další alejí přes hlavní silnici k lesu. Nyní již 
stoupáme ostřeji lesem na vrchol kopce s poutním kostelem sv. 
Anny a křížovou cestou. U bývalých lázní sirnatoželezitý pramen. 
Zpět do Pohledu sejdeme lipovou alejí kolem malého parkoviště 
u hlavní silnice a klesáme zpět k zámku a kostelu stále lipovou 
alejí, kde odbočíme po červené značce přes řeku Sázavu na 
vlakové nádraží. 
Do rodiště Bohuslava Reynka
Trasa: Havlíčkův Brod – Petrkov (5 km) – Žabinec (3,5km) 
– Havlíčkův Brod(1,5 km)
Celkem 10 km, lehká trasa.
Stručný popis: Z náměs� po zelené značce na autobusové
nádraží, kde zelenou opus�me a pokračujeme přes světelnou
křižovatku přímo Humpoleckou ulicí k restauraci Formanka. 
Zde zahneme vlevo pod železniční trať a sledujeme značení 
cyklostezky č 4153, které nás vede pohodlnými polními a lesními 
cestami do obce Petrkov. V obci barokní zámeček z 2. pol. 18. 
stol. rodiště básníka, překladatele, malíře a grafika Bohuslava
Reynka. Vpravo se cca 500 metrů nachází lázeňská budova z roku 
1777. Do Havlíčkova Brodu jdeme vlevo po zelené značce kolem 
nádrže Žabinec (možnost koupání).

Městské informační centrum

Městské informační centrum
e-mail: icentrum@muhb.cz, telefon: 569 497 353, 357

Návštěva Brixenu 15. - 17. 6. 2007
V polovině června zavítala delegace složená z tanečního souboru 
Kalamajka, loutnisty Jindřicha Macka, pěvkyně Pavly Fendrichové, 
zástupců médií, firem a především delegace havlíčkobrodské
radnice v čele se starostkou Janou Fischerovou do italského 
městečka Brixen. Obě města začala navazovat kontakt díky osobě 
Karla Havlíčka Borovského, který byl právě zde ve vyhnanství. 
Oficiálnínávštěvoubylazpečetěnadosavadnípřátelskáspoluprácea
podepsána partnerská smlouva. Právě její podpis byl hlavním bodem 
třídenní návštěvy tyrolského městečka, která byla doprovázena 
bohatým programem. Hned po příjezdu byla naše výprava pozvána 
na otevření výstavy Karla Havlíčka Borovského. V rámci oslav se 
představil na Brixenském náměs� i havlíčkobrodský taneční soubor
Kalamajka, jehož vystoupení se místním obyvatelům moc líbilo. 
Roztancovalo malé i velké diváky, ale i Janu Fischerovou a starostu 
Brixenu Alberta Pürgstelera. Samotný slavnostní podpis smlouvy 
byl pak doprovázen skvostným vystoupením havlíčkobrodského 
loutnisty Jindřicha Macka a pražské pěvkyně Pavly Fendrichové. 
Podle havlíčkobrodských radních byla návštěva přínosná pro obě 
strany a byly navázány vztahy nejen přátelské, ale i pracovní. Podle 
slov Alberta  Pürgstelera je hodně oblas�, ve kterých mohou města
úspěšně spolupracovat. V Havlíčkově Brodě bude partnerská 
smlouva s Brixenem podepsána 8. září 2007. Tímto dnem tedy 
k dosavadní slovenské Spišské Nové Vsi a holandskému Brielle 
přibude oficiálně tře� partnerské město, a to právě jihotyrolský
Brixen.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na návštěvě města Brixen a akcích 
při slavnostním podpisu partnerské smlouvy: 
Brixen a.s., Měšťanský pivovar Havlíčkův Brod a.s., Pribina 
Přibyslav a.s., Kalamajka, Jindřich Macek, Pavla Fendrichová, 
Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod, Společenstvo cukrářů kraje 
Vysočina.

Alena Doležalová
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FOKUS se stal mojí druhou rodinou

Fokus Vysočina Havlíčkův Brod je neziskovou organizací na 
Vysočině, která pomáhá lidem s duševním onemocněním k 
návratu do společnos�.

Jednou z těch, kteří prošli službami Fokusu Vysočina (FV), je i paní 
Vlasta. Vůbec jako první z klientů chráněných dílen FV odešla 
začátkem tohoto roku na volný trh práce. 

Paní Vlasty jsem se tedy zeptala, jak tuto významnou změnu ve 
svém životě zvládla: Nebylo to pro mě vůbec jednoduché.Cesta 
k tomuto kroku byla velmi náročná a dlouhá. Před 15 lety, po 
tragické událos� v rodině, jsem se ocitla v Psychiatrické léčebně
(PL) v Havlíčkově Brodě. Můj zdravotní stav nebyl nijak dobrý, byla 
jsem hodně uzavřená, s okolím jsem téměř nekomunikovala - léčila 
jsem se s depresemi. Díky spolupráci lékařů PL s pracovníky FV 
jsem začala občas docházet mezi ostatní klienty Fokusu Vysočina 
na krátké návštěvy. Přiznali mi plný invalidní důchod. Pomalu jsem 
se vracela do běžného života. Po zlepšení mého zdravotního stavu 
jsem se zapojila do práce v rukodělné chráněné dílně Fokusu 
Vysočina.Pracovala jsem zde pouze rehabilitačně (bez nároku na 
odměnu). Začala jsem vyrábět jednoduché ozdoby ze skořápek  
a slaměné kraslice. Můj pracovní výkon byl velice nízký, nevzdávala 
jsem to...Pořád a pořád jsem se snažila, abych něco dokázala 
vyrobit... 
Velkou oporou mi v tomto náročném období byla a nadále zůstává 
pracovní terapeutka Fokusu Vysočina - paní Zdena Pleskačová. Díky 
ní a její velké podpoře jsem překonávala mnohé životní překážky 
lépe. Vím, že i nyní, když do Fokusu přijdu jen na návštěvu, mohu 
se jí svěřit se svými bolístkami. Paní Zdena mě vždy vyslechne  
a poradí.

Jak probíhal Váš další život, co léčba, práce a rodina?
Byla jsem neustále v kontaktu s odborníky z PL – psychiatrem  
a psychologem, klíčovým pracovníkem a pracovním terapeutem 
Fokusu Vysočina. Všichni věděli, co se se mnou děje. Byli mi vždy 
nablízku, mohla jsem se na ně kdykoliv obrá�t. Zvykla jsem si na
jejich přítomnost, ale i pracovníci se občas mění, a tak v mém životě 
docházelo i k těmto změnám, na které jsem nebyla připravena, ale 
musela jsem se s nimi naučit žít. Nebylo to jednoduché – byla to 
vždy jen další překážka v mém životě, ale dokázala jsem ji s jejich 
pomocí překonat. To vše mě stále více posilovalo.
Během té doby jsem byla několikrát dlouhodobě hospitalizovaná 
na PL. Můj zdravotní stav se začal postupně zlepšovat. Docházela 
jsem nadále do chráněných dílen, ve Fokusu jsem občas zastoupila 
i pracovnici na úklid.. Každý den jsem se těšila na lidi, mezi kterými 
mi bylo dobře. Fokus se tak stal mojí druhou rodinou...

Paní Vlasta

Zdá se, že jste životní krizi překonala...
Bohužel, ne úplně.. V této době mi zemřel ta�nek, maminka
byla těžce nemocná, přestěhovala se do domova důchodců. 
Nezbývalo, než abych se o domácnost začala starat sama, a to za 
velké podpory rodiny mého bratra a pracovníků Fokusu Vysočina. 
Musela jsem si zařídit vše od vaření až po objednání uhlí. Tato 
zkušenost mě opět posunula směrem dopředu, k mojí větší 
samostatnos�. Hospitalizaci v léčebně jsem se občas nevyhnula,
ale její počty během let klesaly. 
V tomto období jsem začala opět pracovat v rukodělné chráněné 
dílně. Získala jsem pracovní smlouvu. Postupem času jsem se učila 
vyrábět i závěsná zvonění a kvě�náče z keramiky. Nakonec jsem
byla schopná zvládat jak práci v dílně, tak i úklid ve Fokusu. Našla 
jsem si čas i na své koníčky – práci na zahrádce a paličkování. 
Denně navštěvuji svou maminku. S rodinou mého bratra jsem 
v úzkém kontaktu a samozřejmos� jsou pro mě i návštěvy 
ve Fokusu.

Kdy jste se rozhodla, že si budete hledat práci mimo Fokus?
Práce mě bavila, ve Fokusu jsem se cí�la dobře, pracovníci
mě podporovali a to mi dodalo větší sebedůvěru. Začala jsem 
přemýšlet o práci, kterou bych si našla v místě, kde bydlím, abych 
nemusela denně dojíždět. S pomocí pracovníků Fokusu jsem se 
obrá�la na *Agenturu podporovaného zaměstnávání, která je
součás� FV - jeho pracovníci mi pomohli při získání pracovního
místa, které mi vyhovuje.
(*APZ – jejímž cílem je pomoci klientovi orientovat se na trhu práce, 
získat potřebné dovednos� k hledání a získání pracovního místa, které
odpovídá jeho požadavkům a schopnostem). 

Můžete nám toto místo přiblížit?
Od ledna tohoto roku pracuji v prodejně s pracovními oděvy  
v Humpolci.Tady pomáhám při expedici zboží a při úklidu. Pracuji 
na zkrácený úvazek ( 6 hod. denně.) Jsem tu krátce, ale cí�m se
tady dobře. Nemusím denně dojíždět do HB, jsem blízko i své 
mamince. Cí�m, že jsem se dobře rozhodla...

Co byste vzkázala dalším lidem, kteří chtějí najít uplatnění jako Vy?
Vím, že to není nijak jednoduché, ale nebojte se, že to nezvládnete, 
více si důvěřujte a buďte trpěliví! 

Děkuji za rozhovor a přeji Vám hodně štěs� v životě.

  Ptala se Jana Tajovská.
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Křížovka

INFORMACE pro občany, podnikatele, 
turisty, �skové zprávy a fotozprávy,
zvukové záznamy �skových konferencí,
prak�cké rady, formuláře a další
dokumenty najdete na www.muhb.cz.

Radniční okénko na kabelovce
Premiéra každou středu v 18.30 h. 
Reprízy denně v 10.45, 18.30 a 21.45 h. 
K dispozici na CD v Krajské knihovně 
Vysočiny.

Správnou odpověď z 18 došlých vylosovala předsedkyně mediálního výboru zastupitelstva města Lenka Šoposká. 
Výhercem ceny je: P. Stejskal, Husova ul., Havlíčkův Brod 
Výhru si vyzvedněte na Městském informačním centru v hlavní budově radnice PO–PÁ 9–17 h. Znění tajenky posílejte 
na e-mail spatkova@muhb.cz, nebo odevzdejte do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám 57, 
580 61 Havlíčkův Brod. Pro vylosovaného výherce je připraven Havlíčkův Brod na DVD.

Sňatky konané  
od 1. 6. do 22. 6.  
v Havlíčkově Brodě  
a v matričním obvodu 
města Havlíčkova Brodu
2. 6. 2007
Robert Vorel (Havl. Brod) 
Gabriela Váchová (Havl. Brod)  

Jaroslav Zmek (Česká Bělá) 
Sandra Šlosrová (Golčův Jeníkov)  

Michal Koubek (Kámen) 
Michaela Čápová (Horní Krupá) 

Jiří Prokop (Herálec) 
Renáta Hlaváčková (Havl. Brod)  

Aleš Janča (Havl. Brod) 
Petra Rejhonová (Havl. Brod) 

9. 6. 2007 
Milan Dvořák (Dlouhá Ves) 
Radka Váchová (Dlouhá Ves) 

Radek Duben (Havl. Brod) 
Romana Skalová (Havl. Brod)

Vladimír Vorlíček (Havl. Brod)  
Kristýna Grebeníčková (Havl. Brod)

Jiří Hubert (Havl. Brod) 
Mar�na Novotná (Havl. Brod)

16. 6. 2007
Ondřej Hůlka  
(Vestec, Praha-západ) 
Kateřina Zvercová  
(Vestec, Praha-západ)

23. 6. 2007
Petr Blažíček (Světnov) 
Kristýna Břečková (Světnov) 

Kamil Merunka (Havl. Brod) 
Petra Mrkvičková (Havl. Brod)

Jiří Adamec (Knyk) 
Jana Hausvaterová (Knyk)

Fran�šek Želinský (Ostrava) 
Iva Sýkorová (Štoky)

PODPORUJEME:  
Projekty a organizace  

finančně podporované  
městem Havlíčkův Brod:  

Stamicovy slavnosti, Letní kino, 
Umění za sklem na Lipnici, pořízení 

gamakamery pro nemocnici, 
Zábavné odpoledne pro rodiče  

s dětmi, TJ Jiskra - softball, sdružení 
KAMARÁD, Zvoneček.

Havlíčkobrodské listy 
jsou volně k dispozici na 
Městském informačním 

centru a recepci 
Městského úřadu 

V Rámech.
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Služby a nabídky
Sociální služby 
tel. 569 433 757, e-mail: ssmhb@ssmhb.cz

• možnost využi� herny –kulečníky, stolní
fotbálek, šipky, stolní tenis 
• možnost sportovního vyži� na venkovním
hřiš�  
• k zapůjčení jsou míče na fotbal,                                                                                        
volejbal, basket, koule na petanque

Vycházky s KČT  
tel. 569 426 416
4. 7. Přes Temník
Odjezd vlakem v 10.10 hod. do Slavníče. Zpět 
autobusem z Větrného Jeníkova v 15.35 hod. 
Trasa cca 12 km. Vedou Peterhansovi
7. 7. Spálený a Zádušní Mlýn
Odjezd vlakem v 9.02 hod. do Stříbrných Hor. 
Návrat z Přibyslavi. Trasa cca 10 km. Vede V. 
Grodlová 
11. 7. Autobusový zájezd na Velkopopovicko. 
Odjezd od Energe�ky na Humpolecké ul.  
v 7 h. Návštěva pivovaru a vycházka v Přírod-
ním parku Velkopopovicko.  
Cena zájezdu 145 Kč. Pro náhradníky. Hlaste se 
u Průšů tel. 569 426 416. Vede V. Lamberská 
14. 7. Posezení ve Veselíčku
Odjezd vlakem v 9.02 h. do Žďáru nad Sázavou. 
Přihlášky na občerstvení V. Tr�ková do 30.6.
Trasa cca 10 km. Vede K. Koutný
18. 7. Poznáváme vysočinu – Jihlavsko
Odjezd vlakem v 6.55 h. do Bransouze. Návrat 
z Číchova v 13.48 h. Trasa 14 km, nelze zkrá�t.
Vede M. Kotlas.
21.7. Z Hlinska
Odjezd vlakem v 6.47 h. do Hlinska v Č. Trasa 
cca 13 km. Vede K. Koutný
25. 7. Z Rejčkova na Lipnici n.S.
Odjezd autobusem ze zastávky č.6 v 6.20 h. do 
Rejčkova. Trasa cca 12 km. Vedou J. Hejkalová  
a M. Špačková
28. 7. Autobusový zájezd na Haničku a Zem-
skou bránu. Odjezd od Energe�ky na Humpo-
lecké ul. v 7 h. Cena zájezdu 155 Kč. Přihlášky V. 
Tr�ková a M. Špačková. Vede L. Rasocha
1. 8. Za nejkrásnějšími výhledy (celodenní výlet). 
Odjezd vlakem  R v 8.02 h. do Olešné na Moravě. 
Přestup ve Žďáře n/S. Trasa cca 19 km. Možnost 
dvakrát 45 minut přestávka. Vede M. Musil
4. 8. – 13. léto v Železných horách
Trasy. pěší 7, 15, 25, 35, 50 km, cyklo 20, 40,  
80 km. Start: 6.00–9.00 h. hospoda U Štefana 
v Sobíňově.Kontakt: Jar. Jonák, tel. 569 694 
534, 607 785 470. Odjezd vlakem z Havlíčkova 
Brodu v 6.47, 8.09 h.
6. 8. Informační schůzka pro účastníky poby-
tového zájezdu na Chodsko
ve Sportovní hale TJ Jiskra na Ledečské ulici v 16 h. 
Nový OP s sebou.
8. 8 Z Rozsochatce
Odjezd vlakem v 8.09 h. do Rozsochatce. Trasa 
cca 13 km. Vede: K. Koutný
11. 8.  –  18. 8. Autobusový pobytový zájezd na Chodsko
Ubytování: Český zahrádkářský svaz Starý Klíčov, 
345 01 Mrákov, tel. 379 788 316, mobil 724 061 
545. Cena za ubytování, polopenzi a jízdné 2.500 
Kč. Pro náhradníky – hlásit se u V. Tr�kové nebo
M. Špačkové. Vede J. Kohoutová, J. Průša
15.8. Pokochávky
Odjezd vlakem R 8.54 h. do Jihlavy, dále osobní 
vlak do Dolní  Smrčné. Trasa 7 km, možnost 
prodloužit. Vede V. Lamberská
Chiussi na promítacím plátně
Oblastní galerie Vysočiny v Jihlavě připravila ve 
spolupráci s Galerií výtvarného umění v Havl. 
Brodě výstavu klasika českého výtvarného umění 
19. stole�, malíře Antonína Chi�ussiho, autora
drobných krajinomaleb z českého i francouzské-
ho prostředí. Letos si připomínáme 160. výročí 
jeho narození. Zajímavou čás� výstavy bude také
promítání na zeď snad největší Chi�ussiho  
olejomalby, monumentálního Pohledu na Prahu 
ze Strahova (310 x 400 cm), ve skutečné veli-
kos� Výstava bude probíhat v jihlavské galerii  
na Masarykově náměs� do 2. září.

18. 7. Narozeninový klub hudba p. Novotný 14:30 h.
25. 7. Hudební odpoledne hudba p. Šrobar 13:30 h. 
31. 7. Masopust 2007 filmový klub 9:30 hod.
1. 8. Vaření na kuchyňkách 9:00 hod.

DPS, Na Výšině 3241
31. 7. Nákupy v Lídlu a Hypernově 8–10 h.

Bohoslužby
Římskokatolická farnost – Děkanství 
Rubešovo náměs� 173, 580 01 Havl. Brod
telefon: 569 427 707
e-mail: farnosthb@seznam.cz 
Děkan: P. ThMgr. Ladislav Novák, vikář
Kaplan P. ThLic. Grzegorz Puszkiewicz
Bohoslužby: Kostel Nanebevze� Panny Marie,
Pondělí 18 h, Středa 8 h., Čtvrtek 18 h., Pátek  
18 h., Sobota 8 h. (jen první sobota v měsíci),  
18 h., Neděle 8 , 9.30 a 18 h.
Kostel sv. Vojtěcha Úterý 18 h.  
Domov důchodců, Na Výšině Sobota 16 h.
Domov důchodců, Břevnice Středa 15.30 h.
Církev adven�stů sedmého dne
U Pekárny 1045, Havlíčkův Brod
telefon: 569 425 449 
e-mail: petrcz@quick.cz
kontakt: Kazatel Czopik Petr tel. 777 184 455 
Bohoslužby Chotěbořská 1, Havl. Brod 
Sobota 9–12 h.
Církev Bratrská
Strážná 1364, Havlíčkův Brod  
telefon: 569 436 130
kontakt: Mgr. Petr Grulich, Mar�n Calta tel. 724
204 764, e-mail: havlickuvbrod@cb.cz
Bohoslužby: Neděle 9.30 h.
Biblická hodina: Středa 18 h.
Dorost: Pátek 15 a 16.30 h.
Mládež: Sobota 17 h.

FOKUS VYSOČINA
Regionální komunitní tým (RKT)  
otevřeno: Po–Pá  7–14 h.
telefon: 569 426 657, 775 151 495
e-mail: fokus.vysocina@fokusvysocina.cz
Během července a srpna nebudou probíhat  
volnočasové ak�vity.

Turis�ka pro mírně pokročilé (věkem)
3. 7. Melechov
Odjezd autobusem ze stanice č. 6 v 6.20 h. 
do Horních Pasek. Trasa 7 km. Vede V. Ri�enauerová
10. 7. Z Horek u Čáslavi
Odjezd vlakem v 8.58 h. do Horek u Čáslavi. 
Trasa 7 km. Vede K. Koutný
17. 7. Na Kráty
Odjezd autobusem ze st.č. 22 v 6.40 h. (na 
Pražské 6.42 h.) na Rozňák. Trasa 7 km. 
Vede Z. Žáková
24. 7. Z Vlkanče do Jeníkova
Odjezd vlakem v 8.58 h. do Vlkanče. Trasa  
7 km. Vede M. Macháčková 
31. 7.  Přes Jalovčí
Odjezd autobusem v 8.05 h. ze st. č. 22 na 
Vysočinu. Trasa 7 km. Vede J. Beránek
7.8. Kolem Věžnice
Odjezd autobusem ze st. č. 4 v 6.40 h. do Věž-
nice. Trasa 7 km. Vede Míla Špačková
14. 8. Rezidence hraběte Kinského
Odjezd vlakem v 9.02 h. do Žďáru n/S. Trasa 
městem. Vede M. Kotlas 

PONORKA
Centrum volného času a prevence kriminality  
areál ZŠ NUSELSKÁ
otevřeno: Po–Pá 15–20 h., So–Ne 15–19 h. 
telefon: 731 233 591, 604 117 018 (Markéta) 
e-mail: centrum.ponorka@centrum.cz
• výtvarné ak�vity  - keramika, malování na
sklo, práce s krepovým papírem, modelování z 
moduritu a plastelíny 

Služby stomatologů
14. – 15. 7. Dr. Maštálka, Ledeč n/S., 
Haberská 450, tel. 569 721 553
21. – 22. 7. Dr. Novotná, Havl. Brod, 
Kalinovo nábř. 605, tel . 569 424 499
28. – 29. 7. Dr. Pumprová, Havl. Brod, 
Hrnčířská 2925, tel. 569 428 238
4. – 5. 8. Dr. Pullmann, 
Maleč 100, tel. 569 692 123
11. – 12. 8. Dr. Drbohlavová, 
Lipnice n/S. 66, tel. 569 478 322
Pohotovostní služby slouží lékaři v době  
od 8 do 12 hodin.

Lékařská služba první pomoci HB
dospělí Po–Pá 17–22 h., So, Ne, svátky 
8–22 h. tel. 569 433 999
dě� Po–Pá 17–20 h., So, Ne, svátky 8–20 
h. tel. 569 433 888

Veterinární klinika HB
tel. 569 428 868, pohotovost 604 659 831 

Město Havlíčkův Brod 
nabízí prodej  

stavebních parcel
vybavených technickou infrastrukturou 

v Havlíčkově Brodě - lokalitě Spálená 
stráň. K dispozici je 11 stavebních parcel 
pro výstavbu samostatných rodinných 

domů a 8 stavebních parcel pro výstavbu 
rodinných domů řadových. 

Prodej se uskuteční formou obálkové 
metody – nejvyšší nabídce dne  

5. září 2007 ve 14 h. v sále staré radnice 
(Havlíčkovo nám. čp. 87). Minimální cena 

za 1m2 pozemku je stanovena ve výši  
Kč 850 u parcel pro samostatný rodinný 
dům a Kč 730 pro rodinný dům řadový.  

Do mapových podkladů je možno nahléd-
nout na Městském úřadě – odboru rozvo-

je města u sl. Pajerové (t 569 497 134) 
od 1.července 2007 do 31. srpna 2007. 

Bližší informace týkající se způsobu pro-
deje a možnos� prominu� druhé splátky
kupní ceny je možno získat na webových 
stránkách města (www.muhb.cz) nebo 
na Městském úřadě – hospodářském 

odboru u p. Zimmermanna  
(tel. 569 497 180). 

Město Havlíčkův Brod nabízí 
k prodeji nemovitosti v areálu 

bývalých kasáren letiště
po 29-� funkčních celcích o celkové

výměře cca 250 000 m2 v těsné 
blízkos� silnice I/34. 

Iden�fikace jednotlivých celků a 
podrobné informace o podmínkách 

prodeje jsou k dispozici na  
www.muhb.cz a na telefonu:  

724 945 800 – Ing. Miroslav Sommer.
Nabídky lze podávat dne 12. 9. 2007 od 
9.00 do 10.00 h. na adrese: Havlíčkův 

Brod, Na Ostrově 28 (kinosál kulturního 
domu Ostrov) Havlíčkův Brod.
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Kultura

Všem organizátorům
Havlíčkobrodské listy se snaží na posledních 
dvou stranách přinášet �py na kulturní, spor-
tovní i společenské akce. Rádi bychom svým 
čtenářům ještě vylepšili tento servis, bez po-
třeby organizátorů prezentovat svoji akci se 
ovšem neobejdeme. Proto všechny ak�visty,
kteří něco zajímavého v Havlíčkově podnika-
jí vyzýváme, aby nám dali vědět. Stačí úplně 
stručná informace co, kdy a kde se koná a te-
lefonický kontakt na pořadatele. 
Havlíčkobrodské listy mají uzávěrku 22. v mě-
síci a vycházejí kolem 10. příš�ho měsíce. Po-
kud organizátoři chtějí, aby jejich prezentace 
ak�vit byla v Havlíčkobrodských listech účinná,
bylo by dobré, kdyby s těmito termíny počítali 
a poslali nám přehled o svých akcích za období 
od 10. v měsíci do 10. příš�ho měsíce na adre-
su spatkova@muhb.cz. Děkujeme. 

Krajská knihovna Vysočiny
23. – 27. 7. 2007 LETNÍ  ŠKOLA  KNIHY
Oddělení pro dospělé: program je rozdělen do 
3 dílen – kaligrafické, iluminátorské a knihva-
začské, účastníci se ve všech  dílnách vystřídají. 
Penzion Šejdorfský mlýn v obci Okrouhlička. 
informace v KKV – p. Josková, tel.: 569 400 493 
nebo na www.kkvysociny.cz
Letní pozdrav z prázdnin
Dětské oddělení KKV – prázdninová soutěž o 
ceny pro dě� do 15 let - pro čtenáře i nečtenáře
KKV! Nakresli obrázek s tématem prázdnin, při-
piš svoji adresu, nalep známku a zašli do 31. 8. 
2007 na naši adresu: Krajská knihovna Vysočiny, 
Havlíčkovo náměs� 87, Havlíčkův Brod, 580 01.
Klasickou pohlednici z tvých prázdninových cest 
můžeš zaslat úplně stejným způsobem. Soutěž 
probíhá od 1. 7. do 31. 8. 2007.
„Čtenáři na dovolené“ – fotografickásoutěžKKV 
zašlete nám nebo doneste max. 3 fotografie
(libovolného formátu) z vaší dovolené. 
Téma: volné 
Čas: do 15. září 2007
Věk: 6–99 let
Vyhlášení nejlepších se uskuteční 1. týden v říjnu
Ze všech došlých fotografií bude uspořádána
výstava.
Kontaktní osoba: Hana Lacinová, tel. 569 400 485, 
lacinova@kkvysociny.cz
Prázdninová otevírací doba v KKV
Všechna oddělení Po–Pá 9–17 h.
Středa – oddělení pro dospělé čtenáře a stu-
dovna 9–19 h., dětské a hudební odd. 9–18 h. 
Oddělení pro handicapované - každý den 9–16 h. 
V sobotu po dobu letních prázdnin budou všech-
na oddělení knihovny uzavřena. 
Zvláštní upozornění!
V týdnu od 16.7. do 20.7. 2007 bude z důvodu 
malování uzavřeno dětské a hudební oddělení!

Galerie výtvarného umění
tel. 569 427 035, e-mail: galerie@hbnet.cz
15. 6. – 15. 7. 2 x krajina 
Jana Bauerová – fotografie, Michal Rádl – obrazy
19. 7. – 26. 8. Jaroslav Válek – Grafiky  a  plas�ky
16. – 20. 7. První galerijní plenér
Určeno pro širokou veřejnost, probíhá celý 
týden v dopoledních hodinách. Vhodné pro 
začátečníky i pokročilé. Kresba a malba krajiny i 
architektonických zajímavos� ve městě i v okolí.
Vosková ba�ka, malba na tex�l a další výtvar-
né techniky, práce s různými materiály. Více 
informací a přihlášky: Markéta Pelikánová, tel. 
569 427 035

Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod
tel. 569 429 151, e-mail: muzeum@muzeum.hbnet.cz
Havlíčkův dům
19. – 25. 9. Stamicova doba
výstava k 290. výročí narození a 250. výročí 
úmr� českého hudebního skladatele evropského
významu, německobrodského rodáka Jana Václava 
Stamice
Štáflova chalupa tel. 569 433 857, 604 130 962
3. 7. – 28. 7. Barvy a barvičky
 Bohumila Málková – obrazy, Jana  Mi�ová
– malované hedvábí

Kino OSTROV 
2. 7. – 7. 7. 20 h. ROMING (komedie ČR)
9. 7. – 14. 7. 18 h. SHREK  TŘETÍ 
(animovaná komedie USA)
16. 7. – 21.7. 20. h. SMRTONOSNÁ PAST 4 
(akční thriller USA)
23. 7. – 4. 8.  D O V O L E N Á
6. 8. – 8. 8. 20 h. VDÁŠ SE A BASTA! 
(roman�cká komedie USA)
9. 8. – 11. 8. 20 h. HOSTEL 2 (horor USA)
13. 8. – 18. 8. 18 h. HARRY POTTER A FÉNIXŮV 
ŘÁD (film USA)

9. – 13. 7. Spielen und lernen / Play and learn
velký sál KD Ostrov. Tradiční prázdninové setkání 
dě� s komunikací v německém a anglickém jazyce
Výuka jazyků v KD Ostrov – školní rok 2007/8
Přihlášky a další informace: PhDr. Ivana Šveco-
vá, tel. 607 177 452, e-mail: svecovah@seznam.
cz, www.vyukajazyku.com

METRO CLUB 
www.metroclub.cz
každý pátek a sobotu DISCO, PARTY, SHOW - DJ 
David, DJ Jay C a další
4. 7. Amundsen Party
6. 7. Ondřej Beníček & DJ Capisto
7. 7. Polar Party
13. 7. Summer Havana Club Tour 2007
14. 7. Czech & Rock & Dance
20. 7. Československá párty
21. 7. Elvis Presley Revival Rock‘n‘Roll Night
22. 7. Malibu Sampling
28. 7. 3. pěnová párty

Vinárna STARR – DISCO
tel. 569 426 000, www.starr.cz/cz/discoprogram.php3 
každý pátek a sobotu od 20 h. DISCO, PÁRTY, 
RAUTY, SHOW, SOUTĚŽE. Hraje DJ Vlasta a další.

Čechovka – Klub KASÁRNA  
tel. 724 764 875
14. 7. B-TECH  Streetball Open 2007 
5. ročník tradičního turnaje poprvé v Čechovce.  
Kapely: Coco�e Minute, Pop-porn, Pro Story,  
dále: hip hop, soutěže pro diváky, break dan-
cers atd. Koná se v open air areálu Čechovka za 
každého počasí (za deště uvnitř). Více informací 
na www.perknow.zde.cz. Předprodej vstupenek 
na jednotlivé akce: CK B TRAVEL, Dolní ul. Havl. 
Brod, tel. 569 421 773

Sportovní areál Kotlina
569 424 545,  www.kotlina.cz
squash centrum Kotlina  
otevřeno denně  9–12 h., 13–21.30 h.
rezervace kurtů na tel. čísle 569 424 656
fitness - otevřeno denně 9–21 h.
solárium turbo (ver�kální i horizontální)
otevřeno denně 9–21 h. indoor cycling, masáže, 
aerobic, kadeřnictví, manikúra. 
Více na tel. 569 424 646 nebo na www.kotlina.cz 
Krytý bazén  
Od 28. 6.  bazén uzavřen z důvodu plánované od-
stávky. Zahájení provozu – 11. 8. 2007 v 9:00 hod.
Od 28. 6. sauna uzavřena z důvodu plánované od-
stávky. Zahájení provozu – 3. 9. 2007 ve 14:00 hod.
Nová sezóna  bruslení bude zahájena v srpnu 2007.

Letní koupaliště 
tel.: 569 424 545
Otevřeno denně: Po–Pá 10–19 h. So-Ne 9–19 h.
V případě příznivého počasí otevřeno do 21 h.

Sportovně relaxační centrum FANATIC 
tel. 777 330 505, e-mail: aerobic@fana�chb.cz
aerobic, aerobic + posilování, power jóga, 
formování postavy, step aerobic, moderní a   
orientální tanec, spinning, kurzy bubnování, 
další služby 
TAI-ČI – zdravotní cvičení pro všechny generace
probíhá vždy v úterý od 18:00 do 20:00 hod.
Informace a přihlášky na tel. 606 643 563

Mateřské centrum ZVONEČEK
ZŠ Nuselská 3240
Otevřeno Po–Čt 8:30–11:30 h.
Kontakt: tel. 777 736 068, 569 428 438
e-mail: zvonecek@hb.caritas.cz
Program  o  prázdninách:
Každou středu  8:30–11:30 h. VOLNÝ  PROGRAM 
každý čtvrtek od 12. 7. do 2. 8. 16:00–17:00 h.  
KURZ I. BŘIŠNÍHO  TANCE

pátek 13. 7. 9:00– 7:00 h. VÝLET 
MUZEUM  LOUTKÁŘSKÝCH  KULTUR CHRUDIM
sraz na nádraží ČD v 8:55 h., přihlášky do 12. 7.
pátek 20. 7. 7:50–13:00 h. VÝLET 
ÚDOLÍ  DOUBRAVY - výlet vlakem na Doubravku, 
naučná stezka cca 4,5 km - sraz na nádraží v 7:50 
hod., přihlášky do 19. 7.
pondělí 23.7. 16:00–18:00 h. PLETENÍ  Z PEDIGU  
(obdoba prou�) - pletení podnosu s pevným
dnem - vstupné 150,-- Kč, přihlášky se zálohou 
do 16. 7.
Úterý 24. 7. 15:00–17:00 h. PLETENÍ  Z PEDIGU  
(obdoba prou�) - pletení ozdobných podložek -
vstupné 100,-- Kč, přihlášky se zálohou do 16. 7.

Státní hrad Lipnice 
tel. 569 486 189 ,
29. 7. výstava Velorexů - u příležitos� jejich 8.
lipnického srazu - 9.30- 10.30 h.
4. 8. hudební soubor Ludus Musicus od 16 h.  
4. 8.–1. 9. hrad v Lipnici nad Sázavou 
výstava fotoobrazů, /fotografií �štěných na
plátno/, které mají připomenout výročí svěcení 
husitských kněží na hradě v r. 1417. 
Richard Kliment, kontakt: tel. 739 052 662, 
email: rklt@seznam.cz
5. 8. Mariánský koncert
souboru Ludus Musicus v hradní kapli ku příle-
žitos� svátku patrona hradní kaple sv. Vavřince
od 13 h.
14. 7. Rocková Lipnice www.rockovalipnice.cz.
12:30 v amfiteátru pod lipnickým hradem.
Koncerty: Anna K., Peha, Clou nebo Aleš Brich-
ta. atd. 

FOKUS VYSOČINA 
Regionální komunitní tým (RKT)
Po–Pá 7–14 h. Tel.  569 426 657, 775 151 495
Během července a srpna nebudou probíhat  
volnočasové ak�vity.

Výstava plas�k studentů 
VOŠ, Gymnázium a SOŠUP Světlá nad Sázavou  
15. 7. – 10. 8. Havlíčkovo náměs�

Oldřich Dwořák


